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§ 159 Sammanträdets öppnande 
 
Ordförande Roger Marklund (S) förklarar sammanträdet öppnat. 
 
 
 
§ 160 Upprop 
 
Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidan 1-2 i protokollet. 
 
 
 
§ 161 Val av protokollsjusterare samt plats och tid för justering 
 
Maria Kristoffersson (C) och Jimmy Frohm (SD) utses att tillsammans med ord-
föranden justera protokollet. 
 
Justeringen sker digitalt måndagen den 2 december 2019, klockan 14.00. 
 
 
 
§ 162 Fastställande av föredragningslista 
 RS 457- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Förslag till föredragningslista för har upprättats. 
 
Ordförande föreslår att punkt 41 ”Revidering av förbundsordning och 
samverkansavtal för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans” och punkt 46 
”Övertagande av aktier i Norrtåg från Länstrafiken i Västerbotten AB” ska utgå, då 
ytterligare beredning behövs, vilket fullmäktige godkänner.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Upprättad föredragningslista fastställs med ändringen att punkt 41 ”Revidering av 
förbundsordning och samverkansavtal för Kommunalförbundet Svensk 
Luftambulans” och punkt 46, ”Övertagande av aktier i Norrtåg från Länstrafiken i 
Västerbotten AB”, utgår för ytterligare beredning. 
 
 
 
§ 163 Anmälan av interpellationer 
 RS 302- 2019 
 
Inkomna interpellationer 
 
Nr 51 från Maria Lundqvist Brömster (L) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Varför följer Region Västerbotten inte Socialstyrelsens riktlinjer för att 
förebygga livmoderhalscancer?  
RS 1244:1- 2019 
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Nr 52 från Nicklas Sandström (M) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. När blir beroendecentrum verklighet? 
RS 1319:1- 2019 
 
Nr 53 från Nicklas Sandström (M) ställd till Regionstyrelsens ordförande. Har 
regionen nu kommit till rätta med kösituationen efter IVO:s uppföljande granskning? 
RS 1344:2- 2019 
 
Nr 54 från Jens Wennberg (L) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande. 
Föreligger det åldersdiskriminering inom vården? 
RS 1346:1- 2019 
 
Nr 55 från Carin Hasslow (L) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande. 
AT- och ST-läkare 
RS 1364:1- 2019 
 
Nr 56 från Petter Nilsson (SD) ställd till Regionstyrelsens ordförande. Ska kultur gå 
före vårdpersonal?  
RS 1370:1- 2019 
 
Nr 57 från Petter Nilsson (SD) ställd till Regionstyrelsens ordförande. 
Nedskärningar av AT-platser – En pyrrhusseger?  
RS 1388:1- 2019 
 
Nr 58 från Thommy Bäckström (L) ställd till Regionstyrelsens ordförande. Säkerhet 
avseende materialförsörjning för sjukhusen inom regionen. 
RS 1435:1- 2019 
 
Nr 59 från Andreas Löwenhöök (M) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Våld och hot mot vårdpersonal.  
RS 1441:1- 2019 
 
Nr 60 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Behöver vi strukturera vården av äldre på att bättre sätt?  
RS 1450:1- 2019 
 
Nr 61 från Hans-Inge Smetana (KD) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Vad gör Region Västerbotten för de ofrivilligt ensamma?  
RS 1451:1- 2019 
 
Nr 62 från Ewa-May Karlsson (C) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. När blir informationen i vårdguiden 1177 komplett?  
RS 1452:1- 2019 
 
Nr 63 från Ewa-May Karlsson (C) ställd till Regionala utvecklingsnämndens 
ordförande. Hur påverkar Northvolts satsning regionen?  
RS 1455:1- 2019 
 
Nr 64 från Anderas Löwenhöök (M) ställd till Regionstyrelsens ordförande. 
Lokalutvecklingsplan för Skellefteå lasarett  
RS 1467:1- 2019 
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Nr 65 från Anderas Löwenhöök (M) ställd till Regionstyrelsens ordförande. Nya 
lokaler för Skellefteås kvinnoklinik, mödravård m.fl.  
RS 1468:1- 2019 
 
Nr 66 från Petter Nilsson (SD) ställd till Regionstyrelsens ordförande. Leda genom 
exempel?  
RS 1470:2- 2019 
 
Nr 67 från Håkan Andersson (C) ställd till Regionala utvecklingsnämndens 
ordförande. Hur prioriteras 5G-satsnignar i regionen?  
RS 1473:1- 2019 
 
Nr 68 från Marianne Normark (L) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. En utebliven politisk process för stora besparingar i sjukvården. 
RS 1483:1:1- 2019 
 
Nr 69 från Hans-Inge Smetana (KD) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Varför ökar kostnad för hyrpersonal? 
RS 1488:1- 2019 
 
Nr 70 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Barnhälsovården i Region Västerbotten.  
RS 1490:1- 2019 
 
Nr 71 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Har våra KOL patienter i Västerbotten en personcentrerad vård?  
RS 1491:1- 2019 
 
Nr 72 från Betty-Ann Nilsson (KD) ställd till Hälso- och sjukvårdsnämndens 
ordförande. Utrustning vid Öronmottagningen i Skellefteå och Lycksele lasarett. 
RS 1492:1- 2019  
 
Beslutsunderlag 
 

• Inkomna interpellationer 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Interpellationerna är anmälda. 
 
 
 
§ 164 Anmälan av frågor 
 RS 303- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Enligt regionfullmäktiges arbetsordning ska frågor inges till sekreteraren eller 
ordföranden senast i anslutning till fullmäktiges öppnande. 
 
Inga frågor har inkommit till dagens möte. 
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§ 165 Anmälan av motioner 
 RS 304- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Inkomna motioner    
Motion nr 23- 2019 från Nicklas Sandström (M) m.fl. Mer tid för vårdpersonalen att 
träffa patienter – mindre onödig administration.  
RS 1276:1- 2019 
 
Motion nr 24- 2019 från Petter Nilsson (SD) m.fl. En solidarisk vårdersättningsnivå  
RS 1314:1- 2019 
 
Motion nr 25- 2019 från Petter Nilsson (SD) m.fl. Stärkt ram för Hälso- och 
sjukvårdsnämnden 
RS 1371:1- 2019 
 
Motion nr 26- 2019 från Petter Nilsson (SD) m.fl. Återinför alla AT-platser  
RS 1389:1- 2019 
 
Motion nr 27- 2019 från Ewa-May Karlsson (C). GVC ett alternativ?  
RS 1456:1- 2019 
 
Motion nr 28- 2019 från Hans-Inge Smetana (KD) m.fl. Ofrivillig ensamhet  
RS 1493:1- 2019 
 
Motion nr 292019 från Anton Bergström (M). Vuxna som befinner sig illegalt i 
Västerbotten ska endast erbjudas vård som inte kan anstå 
RS 1499:1- 2019 
 
Motion nr 30- 2019 från Nicklas Sandström (M) m.fl. Ett första steg mot fast läkare i 
primärvården  
RS 1520:1- 2019 
 
Förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionerna anmäls. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Inkomna motioner 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionerna anmäls. 
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§ 166 Revisorernas rapport till regionfullmäktige 
 
Ordförande i revisionen, Edward Riedl (M), informerar fullmäktige om revisionens 
granskning av delårsrapporten.  
 
Revisionen uttrycker en oro för att regionens styrsystem inte fungerar riktigt så som 
det borde, att de beslut som regionstyrelsen och nämnderna tar, inte når ut i 
verksamheten. Detta är något som revisionen även påtalat vid träffar med 
driftsnämnderna. 
 
Revisionens ordförande avslutar informationen med att lyfta det positiva arbete som 
nu bedrivs inom folkhögskolestyrelsen i syfte att åtgärda de brister som tidigare 
uppmärksammats.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 
 
 
 
§ 167 Information om Regionala utvecklingsstrategin 
 
Niklas Gandal, strateg regional utveckling, informerar fullmäktige om den regionala 
utvecklingsstrategin, RUS.  
 
Regionen har ett nationellt uppdrag att utarbeta och fastställa en strategi för länets 
utveckling och samordna insatser för genomförandet av strategin. Strategin är ett 
länsdokument som ägs gemensamt av regionen, kommunerna, företag och 
civilsamhället, medborgare mm.  
 
Strategin innehåller mål och långsiktiga prioriteringar för det regionala tillväxtarbetet 
och utgör basen i det regionala utvecklingsarbetet.  
 
Nuvarande strategi gäller för åren 2014-2020 och arbetet med framtagande av den 
nya strategin påbörjades 2018. I detta arbete har kommuner, företag, civilsamhället 
m.fl. varit delaktiga och följande utgångspunkter har funnits; 

• Lång tidshorisont 2020-2040 med regelbundna översyner 
• Tydligare roll som övergripande långsiktig strategi 
• Andra strategier och program konkretiserar på kortare sikt 
• Lättare att följa upp, tydligare integrering av horisontella mål 

 
Tanken är att regionfullmäktige ska fatta beslut om den nya regionala 
utvecklingsstrategin i november 2020. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 
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§ 168 Interpellation nr 43- 2019 från Marianne Normark (L). Varför 

prioriteras inte Västerbottens hälsoundersökningar? 
 RS 1169:1- 2019 
 
Regionfullmäktige (§ 134- 2019) har medgett att Marianne Normark (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”Västerbottens hälsoundersökningar, VHU, erbjuds de som bor i länets kommuner. 
Målet är att motivera och stödja hälsosammare levnads- och vardagsvanor och på 
så sätt minska risken för framtida hjärt- och kärlsjukdomar och diabetes. 
 
De som fyller 40, 50 eller 60 år bjuds in till två besök. Det första besöket är en 
individuell hälsoundersökning, då man också fyller i en hälsoenkät. Vid det andra 
besöket får deltagaren möjlighet att diskutera sina frisk- och riskfaktorer i ett 
hälsosamtal med en specialutbildad VHU-sköterska. 
 
Med utgångspunkt från resultatet av hälsoundersökningen och svaren i 
hälsoenkäten samtalar deltagaren med en specialutbildad sjuksköterska om sina 
levnadsvanor och sina risk- och friskfaktorer. Genom samtalet får deltagaren stöd 
att förändra ohälsosamma vanor och minska risken för framtida sjukdom. 
Undersökningen är också ett sätt att hitta de personer som har hög risk för hjärt-
kärlsjukdomar och behöver medicinsk behandling. 
 
Västerbottens hälsoundersökningar har haft betydelse för folkhälsan och är också 
en profilfråga för regionen. Det är även en fråga som vi politiskt är helt överens om 
ska prioriteras. Trots detta genomförs färre och färre hälsoundersökningar varje år. 
År 2014 genomfördes 68 % hälsoundersökningar och 2018 55 %. Då antalet 
genomförda undersökningar hamnar på denna nivå så blir tyngden i resultaten för 
forskningen mindre relevanta. 
 
Denna fråga är debatterad åtskilliga gånger i fullmäktige och svaret har ofta varit att 
hälsocentralerna inte har möjlighet att prioritera denna uppgift. I tidigare debatter 
har jag sagt att denna arbetsuppgift som är så avgränsad, skulle kunna vara lämplig 
för pensionerade distriktssköterskor. Dessutom är min uppfattning att primärvårdens 
personal uppskattar att jobba med förebyggande arbete. 
Frågor: 

• Anser du att hälsoundersökningarna är ett viktigt uppdrag för regionen? 
• Vad har du för förslag för att öka andelen genomförda 

hälsoundersökningar? 
 
Marianne Normark (L) 
1:e vice ordförande i utskottet primärvård och tandvård” 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S) har 
överlämnat interpellationen för besvarande till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S). Svaret som ges skriftligt har följande lydelse;  
 
”Hälsoundersökningarna är ett viktigt uppdrag, och de hälsofrämjande insatserna 
är en förutsättning för framtida utmaningar och nödvändiga i omställningen mot god 
och nära vård.  
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Västerbottens hälsoundersökningar (VHU) har en sjukdomsförebyggande och 
hälsofrämjande inriktning där deltagarna erbjuds stöd och motivation till mer 
hälsosamma levnadsvanor. I VHU identifieras individer som behöver riktade 
insatser från sjukvården och till exempel har diabetespatienter som upptäckts via 
VHU visat sig få mindre komplikationer och bättre överlevnad än de som 
diagnosticerats inom vården. Forskningsprojekt visar att färre har drabbats av hjärt- 
och kärlsjukdomar och dödlighet i hjärtinfarkt tack vare de sjukdomsförebyggande 
åtgärderna. Utvärderingar visar också att hälsoundersökningarna är mycket 
kostnadseffektiva, och har inneburit en besparing för sjukvården. Den nedåtgående 
trenden med allt färre invånare som deltar i Västerbottens hälsoundersökningar är 
olycklig. 
 
Regionens folkhälsoenhet har ett ansvar för VHU-konceptet och utveckling görs 
löpande av både processen och instrumenten. För att göra det enkelt för individerna 
att delta i undersökningarna och få stöd i livsstilsförändringar planeras också för 
digitala lösningar, där både enkät och efterföljande hälsosamtal kan göras på 
distans. Umeå universitet och Region Västerbotten har inlett ett samarbete som 
syftar till att, med utgångspunkt från VHU, utforska hur sjukvården, digital teknik och 
sociala medier kan interagera med primärvårdens hälsofrämjande program. 
 
Ersättningen till utförarna för genomförande av VHU höjdes inför verksamhetsåret 
2018 men gav under 2018 ingen effekt i ökat antal genomförda VHU som kan 
påvisas. Effekten för 2019 ser man först när året är slut. 
 
Primärvårdens beställare och utförare ska tillsammans se över vilka 
förbättringsåtgärder som behöver utföras för att fler hälsoundersökningar ska 
genomföras.  
 
Regionstyrelsen beslutade på sammanträdet den 15 oktober, i samband med 
Hälsoval 2020, att ge regiondirektören i uppdrag att fortsätta utredning och 
utveckling av VHU. Även hälso- och sjukvårdsnämnden belyste frågan i samband 
med att nämnden beslutade om verksamhetsplan för 2020. Utskottet för Primärvård 
och tandvård gavs ett riktat uppdrag att Utreda förutsättningarna för att utveckla och 
stimulera till ökat antal genomförda VHU.” 
 
Sedan, Marianne Normark (L) två anföranden, Peter Olofsson (S), Elisabet Forssell 
(V), Susanne Dufvenberg (S) och Janeth Lundberg (S), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad. 
 
 
 
§ 169 Interpellation nr 49- 2019 från Marianne Normark (L) ställd till 

hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande. Äldrevårdcentraler 
behövs i utvecklingen av den nära vården 

 RS 1196:1- 2019 
 
Regionfullmäktige (§ 134- 2019) har medgett att Marianne Normark (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”De största behoven av hälso- och sjukvård finns bland äldre. Antalet äldre ökar och 
därför finns det en stor utmaning i att bevara hälsa och förebygga ohälsa hos äldre. 
Första linjens sjukvård för äldre är primärvården. På allt fler platser i landet börjar 
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nu äldrevårdcentraler inrättas för att möta denna utveckling och de behov som finns 
hos äldre människor. På äldrevårdcentralen får besöken ta mer tid, något som både 
patienter och personal uppskattar. Det finns en struktur så att alla aktörer kring de 
äldre kan samverka för att förebygga att patienter ramlar mellan stolarna. En viktig 
del av konceptet är att vårdcentralen arbetar tätare ihop med kommunen och andra 
aktörer som kommer i kontakt med den äldre. Eftersom kommunerna nu tagit över 
hemsjukvården, så skulle äldrevårdscentralerna vara en viktig länk mellan kommun 
och region.  
 
Syftet med äldrevårdcentraler är i första hand att förbättra tillgänglighet, vårdkvalité 
och samverkan i vårdkedjan kring den äldre. På äldrevårdcentralen finns 
specialistläkare i geriatrik och även en geriatrisk sjuksköterska som fungerar som 
samordnare med patientens samtliga behov av vård och omsorg i fokus. På 
äldrevårdcentralen kan den äldre boka tid med en livs levande människa i en 
särskild telefonlinje så att de slipper hamna i den digitala telefonsvararen. På 
äldrevårdcentralen ska det finns krav på läkemedelsgenomgångar, hembesök och 
hälsoundersökningar för 70-åringar.  
 
För oss Liberaler är det en självklarhet att den seniora delen av livet ska vara lika 
trygg och värdig som den i början av livet. Därför driver vi Liberaler frågan om 
införandet av äldrevårdcentraler.  
 
Frågor: 
 

• Tror du att äldrevårdcentraler skulle vara en bra länk mellan kommuner och 
sjukvården? 

• Regionen har mödra- och barnavårdscentraler, hur ser du på värdet av 
dessa verksamheter? 

• Anser du att öppenvården för äldre behöver utvecklas? 
• Tror du att äldrevårdcentraler skulle vara en värdefull satsning i 

utvecklingen av den nära vården? 
 
Marianne Normark (L), ledamot HSN, 1:e vice ordförande utskottet primärvård och 
tandvård”. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S) har 
överlämnat interpellationen för besvarande till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S). Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”För att kunna möta behoven i hela länet med en demografisk utveckling som visar 
på en allt äldre befolkning behöver alla hälsocentraler ta emot och behandla våra 
äldre. Redan 2016 beslutade dåvarande landstingsfullmäktige att ge ett riktat 
uppdrag att utveckla äldrehälsovård i primärvården i syfte att stärka vården och 
bemötandet av äldre vid våra hälsocentraler. I samband med omställningen mot 
god och nära vård är det viktigt att detta arbete integreras som en del av 
primärvårdens uppdrag och erbjuds invånare oavsett bostadsort. Geriatriska 
vårdcentraler skulle i praktiken inte vara ett möjligt alternativ förutom möjligtvis i 
tätorterna Umeå och Skellefteå och Västerbottens län är större än så. 
 
En god samverkan mellan kommuner och regionen är nödvändig för att tillgodose 
de äldres behov. Äldres hälsa är i allmänhet sämre och äldre personer har ofta 
kroniska sjukdomar och flera sjukdomstillstånd som vården behöver ta ett 
helhetsgrepp om. Att erbjuda multisjuka äldre en fast vårdkontakt samt fortsätta 
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utveckla patientkontrakt, som har till syfte att bidra till bättre samordning av vård, 
behandling och förebyggande insatser, är specifika sätt att möta upp äldre 
multisjuka inom vården.  
 
För att hälso- och sjukvården och den kommunala vård- och omsorgen ska vara 
fortsatt effektiv och av hög kvalitet och kunna möta den demografiska utvecklingen 
och invånarnas behov på ett bättre sätt, krävs en omställning i hela vårdkedjan.  
 
Ett gemensamt arbete med kommunerna inom ramen för god och nära vård har 
startat upp i Södra Lappland. Här testas innovativa arbetssätt för att förändra 
framtidens vård. 
 
På samma sätt som Södra Lappland skapat en plattform för samskapande med 
sina kommuner är intentionen att hela länet ska utforma en gemensam strategi för 
omställning mot god och nära vård.” 
 
Sedan, Marianne Normark(L) tre anföranden, Peter Olofsson (S) tre anföranden, 
Jonas Karlberg (V) två anföranden, Carin Hasslow (L), Maria Kristoffersson (C), 
Veronica Kerr (KD), Susanne Dufvenberg (S), Betty-Ann Nilsson (KD), Mahmoud 
Alturk (S) och Nicklas Sandström (M), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
 
 
 
§ 170 Interpellation nr 51- 2019 från Maria Lundqvist- Brömster (L). 

Varför följer Region Västerbotten inte Socialstyrelsens riktlinjer 
för att förebygga livmoderhalscancer?  
RS 1244:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163- 2019) har medgett att Maria Lundqvist- Brömster (L) får 
ställa en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen; 
 
”Nyligen uppmärksammades det i media att endast 13 av Sveriges 21 regioner 
följer Socialstyrelsens nya riktlinjer för att förebygga livmoderhalscancer. Detta trots 
att riktlinjerna kom för 4 år sedan. Västerbotten är ett av de län där de nya 
riktlinjerna ännu inte följs. 
 
Sverige har haft organiserade screeningprogram mot livmoderhalscancer, med 
regelbundna gynekologiska cellprovskontroller, sedan 1960-talet. Det har bidragit till 
en kraftig minskning av cancerfall, men de senaste åren har det skett en ökning.   
Fler kvinnor drabbas nu av livmoderhalscancer i Sverige än tidigare. Sedan 2014 
har antalet som insjuknat ökat dramatiskt – med cirka 100 fall, till cirka 550 fall 
årligen – och ökningen har främst skett bland kvinnor som fått veta att deras 
cellprov är normalt.  
 
Sedan 2015 rekommenderar Socialstyrelsen att kvinnor som är 30 år och äldre 
främst ska testas för humant papillomvirus, HPV, i sitt gynekologiska cellprov. 
Tidigare har man i en första undersökning tittat efter cellförändringar, men genom 
att testa om cellprovet ger utslag för HPV-infektion kan man tidigt upptäcka fler 
kvinnor som riskerar att utveckla livmoderhalscancer. Det kallas primär HPV-analys. 
Testet är känsligare och när det har införts i hela landet beräknar man att det räddar 
30 fler liv och leder till 60 färre cancerfall per år.  
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Frågor: 
 

• Varför följs inte Socialstyrelsens nya riktlinjer för att förebygga 
livmoderhalscancer i Västerbotten? 

• Finns det några planer på att de nya riktlinjerna ska börja gälla även i 
Västerbotten? 

 
Maria Lundqvist-Brömster (L) 
Regionfullmäktigeledamot”  
 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Region Västerbotten har idag ett pågående införandeprojekt för att implementera 
Socialstyrelsens riktlinjer. Inom ramen för projektet ingår bland annat att genomföra 
nödvändiga IT-anpassningar, Laboratoriecentrums upphandling av ny utrustning, 
inrättande av kallelsekansli, utbildning, nya rutiner samt information till medborgare 
och medarbetare.  
 
Bedömningen från verksamheten är att införandet kommer att ske under första 
halvåret 2020. Just nu pågår upphandlingsprocessen gällande instrument för 
diagnostik/screening av Humant papillomvirus (HPV).  
 
Region har haft organiserad screening sedan 1969. Sedan många år har kallelse till 
gynekologisk cellprovskontroll skickats till alla kvinnor mellan 23 och 60 år, från juni 
2019 höjdes åldersgränsen till 64 år i enlighet med Socialstyrelsens nya riktlinjer. 
Kvinnor mellan 23-50 år kallas vart tredje år och kvinnor 50-64 år kallas vart femte 
år. Cellprovtagning är kostnadsfritt för patienten.  
 
Analys för HPV görs sedan 2012 på alla screeningprov med låggradiga 
cellförändringar och vid kontroll efter behandling av cellförändringar. Kvinnor med 
höggradiga cellförändringar, eller med låggradiga förändringar och positivt HPV-
test, utreds vidare inom specialistvården. Kvinnor som utgör en definierad riskgrupp 
får speciell bevakning i screeningen och kan få andra kallelseintervall. Nu inväntar 
vi upphandlingen av teknisk utrustning så att regionen till fullo kan implementera 
Socialstyrelsens riktlinjer.” 
 
Sedan, Maria Lundqvist- Brömster (L) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) 
två anföranden och LiseLotte Olsson (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
 
 
 
§ 170 Interpellation nr 52- 2019 från Nicklas Sandström (M). När blir 

beroendecentrum verklighet? 
RS 1319:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163- 2019) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”På insändarplats i VK (26/9) efterlyser två företrädare från psykiatrin vid NUS vart 
det planerade Beroendecentrumet tagit vägen. En mycket bra fråga! Redan år 2012 
motionerade Moderaterna om behovet av att inrätta ett centrum likt andra 
universitetssjukhus redan hade då. Under 2014 motionerade Moderaterna i Umeå 
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kommun om att i samverkan med Västerbottens läns landsting inrätta ett 
Beroendecentrum.  
 
Mottagandet av förslaget var positivt bland såväl tjänstemän som politiker och viljan 
var stor att komma igång med arbetet om bara landstinget var intresserad. Under år 
2015 tvärvände Socialdemokraterna i Umeå och i dåvarande landstinget och 
förmedlande att ett Beroendecentrum skulle bli verklighet. Nu är det år 2019 och de 
som är tänkt att delvis ha ansvar för verksamhet efterlyser vart frågan tagit vägen.  
 
Förslaget handlar inte om att inrätta någon ny verksamhet utan samla den befintliga 
på ett ställe för att nå vinster i from av mer patientcentrad vård, samverkan mellan 
personal i kommun och region och nå ekonomiska samordningsvinster.  
Ett beroendecentrum med nära samarbete med primärvården, psykiatri, 
försäkringskassan, kriminalvården, socialtjänsten och som endast koncentrerar sig 
på att hjälpa människor som lever med destruktiva beteenden skulle minska antalet 
missbrukare avsevärt och hjälpa många tillbaka. 
 
Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande fråga till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S)  
 

• När blir ett Beroendecentrum verklighet? 
 
Nicklas Sandström (M) 
Regionråd i opposition” 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S) har 
överlämnat interpellationen för besvarande till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S). Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Det har varit svårt att nå en överenskommelse mellan regionen och Umeå kommun 
gällande behovet av lokalytor och hyressättning. Trots att det i dagsläget inte finns 
planer för lokalytor i byggnad 28 så finns det goda förutsättningar att hitta passande 
lokaler utifrån verksamhetens behov. Det krävs förnyade diskussioner mellan 
regionen och Umeå kommun för att gå vidare i frågan, ett uppdrag som ligger i 
såväl regionens som kommunens intresse.” 
 
Sedan, Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Peter Olofsson (S) tre anföranden, 
Jesper Björnehall (M), Paavo Ruokojärvi (V) och Ewa-May Karlsson (C), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad. 
 
 
 
§ 171 Interpellation nr 53- 2019 från Nicklas Sandström (M). Har 

regionen nu kommit till rätta med kösituationen efter IVO:s 
uppföljande granskning? 
RS 1344:2- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163- 2019) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 
 
”I februari ställde jag frågan till Peter Olofsson varför regionen inte kommit tillrätta 
med den kritik IVO kom med i rapporten gällande ”Tillsyn avseende hur vårdgivaren 
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säkerställer att väntetider till operation eller åtgärd vid Kirurgcentrum, Norrlands 
Universitetssjukhus (NUS) inte medför att patienter drabbas av vårdskador.” 
 
I det svar som gavs vid fullmäktige var målsättningen att alla patienter ska erbjudas 
operation inom utsatt tid och att majoriteten såg effekter på åtgärder som 
genomförts i slutet av 2018. Det påbörjade arbetet med produktions- och 
kapacitetsplanering, rekrytering och kompetensförsörjning samt gemensamma 
väntelistor skulle fortsätta och utvärderas juni 2019.  
 
Vid tillfället för granskningen var det 2700 patienter som väntat längre än 90 dagar 
och enligt IVO drygt 300 prio 2-patienter som väntat längre än 30 dagar.  
 
I den senaste statistiken tillgänglig på vantetider.se från augusti månad fick endast 
hälften av alla patienter åtgärd/operation inom 90 dagar och 2 958 personer hade 
väntat längre än 90 dagar.  
 
Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S):  
 

• Är IVO:s dåvarande kritik mot väntetiderna nu helt åtgärdad? 
• Finns det fortfarande prio 2-patienter som väntar längre än en månad på 

åtgärd/operation? 
• Om kritiken mot väntetiderna inte är åtgärdad och det fortfarande finns prio 

2-patienter som väntar längre än en månad varför har inte majoritetens 
åtgärder varit tillräckliga? 

  
Nicklas Sandström (M) 
Regionråd i opposition” 
 
Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat interpellationen för 
besvarande till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson(S). Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Målet med hälso- och sjukvården är en god hälsa och en vård på lika villkor för 
hela befolkningen. Den som har största behovet av hälso- och sjukvård ska ges 
företräde till vården. Vid vårdkontakt görs en bedömning av vårdbehovet och 
prioritering görs utifrån patientens medicinska tillstånd av den medicinska 
professionen. Regionen strävar efter att alla prioriteringsgrupperna ska rymmas 
inom vårdgarantin och att en person med högsta behovet ska få behandling/åtgärd 
först. 
 
Patienter som finns på väntelista till åtgärd har kontakt med  planerings-
sjuksköterska dit de kan vända sig med frågor eller meddelande om det medicinska 
tillståndet har förändrats på något sätt. Detta för att ge trygghet till patienter och 
anhöriga.  
 
I nuläget är situationen avsevärt bättre än för ett år sedan vad gäller cancer-
diagnoser, och i nuläget opereras de flesta diagnoser inom vårdgarantin. För 
patienter som har godartade diagnoser pågår ett arbete i verksamheten med att ge 
dessa patienter snabbare tillgång till vård. I detta arbete ligger att ständigt se över 
planering, prioritering och samarbete inom länet. Under det senaste året har det 
gjorts en särskild satsning för att korta väntetiderna till specialiserad vård i Region 
Västerbotten. Insatserna har varierat från extramottagningar och operationer till 
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uppdatering av väntelistor. För besök förbättrades vårdgarantiläget med 6 procent 
och för åtgärder blev förbättringen 12 procent jämfört med september 2018.”  
 
Sedan, Nicklas Sandström (M) två anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, Ulf Björk (S) och Urban Lindström (S), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad. 
 
 
 
§ 172 Interpellation nr 54- 2019 från Jens Wennberg (L). Föreligger det 

åldersdiskriminering inom vården? 
RS 1346:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§163- 2019) har medgett att Marianne Normark (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”Det är i dag en intensiv debatt om hur vi ska kunna få fler arbetsföra att jobba 
längre. Hela samhällsdebatten handlar om att vi kommer att behöva vara 
yrkesverksamma fram till 70 års ålder. Från 1 januari 2020 kommer även det att bli 
möjligt jobba fram till det man fyller 69 år. Det är ur denna synvinkel viktigt att 
vården följer med, tar höjd och anpassar sig efter detta.  
 
Ur detta perspektiv är det viktigt att vården i region Västerbotten följer med 
utvecklingen. Det finns dock signaler om att det finns en åldersdiskriminering inom 
vården, där det öppet hänvisas till personens ålder, att det är ett hinder för att kunna 
få specialisthjälp. Detta är något som inte känns bra och bör lyftas, belysas och 
förändras. Det är ju viktigt att vården hjälper till med specialisthjälp så vi kan jobba 
längre och bidra till samhället försörjning.  
 
Mina frågor till  hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande är;  

• Finns det i dag en åldersdiskriminering för att kunna få viss specialistvård 
inom regionen? 

• Hur ser HSN´s ordförande på begreppet arbetsför ålder? 
• Hur kommer regionen att stötta de som är äldre och fortfarande vill jobba 

vidare inom sitt yrkesområde? 
 
Skellefteå 2019-10-02 
Jens Wennberg 
(L)” 
 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”I hälso- och sjukvårdslagen (HSL 2017:30) är det tydligt, målet med hälso- och 
sjukvården är en god hälsa och en vård på lika villkor för hela befolkningen. Vården 
ska ges med respekt för alla människors lika värde och för den enskilda 
människans värdighet. Den som har det största behovet av hälso- och sjukvård ska 
ges företräde till vården.  
 
I rapporten ”Statistik om väntetider och besök vid sjukhusbundna akutmottagningar 
2018” som Socialstyrelsen nyligen givit ut, framgår att äldre spenderar längre tid på 
akutmottagning än yngre patienter. Andelen personer 65 år och äldre motsvarar 
knappt 20 procent av befolkningen. Rapporten visar att gruppen står för hälften av 
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alla vårdtillfällen och en ännu högre andel av den totala vårdtiden. Det finns ingen 
statistik som visar uppgifter över enbart vår region, men förhållandet torde inte 
avvika inom Region Västerbotten. 
 
Många äldre kan ofta ha två eller fler sjukdomar som kan påverka möjligheten att ge 
behandling, behandlingen behöver och ska individanpassas i samverkan mellan 
vårdens professioner och den aktuelle patienten.  
 
Som arbetsgivare stimulerar Region Västerbotten medarbetare till att förlänga sitt 
yrkesliv. Under 2014-2015 genomfördes projektet ”Seniora nyckelkompetenser”, där 
Region Västerbotten med hjälp av finansiering stimulerade seniora medarbetare att 
vilja och kunna arbeta längre. Erfarenheterna av projektet var att det i första hand 
krävs individuella lösningar för den enskilde medarbetaren, ett arbete som fortsatt 
även efter projektets slut. Det kan innebära allt från anpassning av arbetstider, 
arbetsuppgifter (exempelvis arbeta med mentorskap och handledning till yngre 
kollegor), lön/löneväxling med mera. Inom regionen genomförs individuella samtal 
med seniorer på respektive arbetsplats och i gemensam dialog hittas lösningar som 
fungerar på arbetsplatsen. Frågor kring pensionstidpunkter och förutsättningar för 
fortsatt arbete efter 65 år finns med i stödmaterial för medarbetarsamtal. Fokus för 
all personalpolitik är att regionen ska vara en attraktiv arbetsgivare där ett hållbart 
arbetsliv med god arbetsmiljö är grundläggande.  
 
Tilläggas kan även att Region Västerbotten har ett pågående samarbete med Umeå 
Universitet för att få fördjupad kunskap om individuella och organisatoriska faktorers 
betydelse för anställdas möjligheter och motivation att arbeta i hög ålder. Umeå 
universitet kommer att skicka ut en enkät i höst till medarbetare i Region 
Västerbotten. Enkäten omfattar frågor om förvärvsarbete, det egna arbetet och 
arbetssituationen, inflytandefrågor, intention till pensionering, skäl för pensionering 
etcetera.” 
 
Sedan, Jens Wennberg (L) två anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, LiseLotte Olsson (V), Veronica Kerr (KD), Marianne Normark (L) två 
anföranden och Janeth Lundberg (S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
 
 
 
§ 173 Interpellation nr 55- 2019 från Carin Hasslow (L). AT- och ST-

läkare 
RS 1364:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163- 2019) har medgett att Marianne Normark (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”Tillgången på specialister i sjukvården påverkas av flera faktorer, den mest 
omedelbara är antalet utbildningsplatser för ST-läkare som enligt många 
specialistföreningar är för lågt idag. Även konkurrens om specialisterna mellan 
privat och offentlig verksamhet och avhopp från specialiteten på grund av hård 
arbetsbelastning inverkar. Vissa av specialiteterna verkar vara inne i en ond spiral 
där allt färre får dra ett allt tyngre lass, vilket avskräcker yngre läkare från att söka 
sig dit. I den situationen blir det också svårt för specialisterna att även att vara 
handledare för läkare under utbildning, och det leder till en handledarbrist som 
ytterligare förvärrar läget.  
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För att trygga den framtida försörjningen av läkare i Region Västerbotten krävs att 
fler AT-tjänster inrättas och att alla ST-tjänster utannonseras och tillsätts.  
 
Läkarförsörjningen i Västerbotten sker till stor del av att nyutexaminerade från 
läkarprogrammet i Umeå som sedan söker AT-tjänst i Umeå, Skellefteå och 
Lycksele.  
 
I Skellefteå och Lycksele är det relativt enkelt att få AT-tjänst. I Umeå måste man 
som regel vikariera minst ett år och ibland mer efter examen. Stort slöseri med goda 
resurser som inte får börja sin utbildningstjänst direkt. I stället anställer man icke-
legitimerade underläkare på många kliniker. 
 
Mina frågor till sjukvårdslandstingsrådet Anna-Lena Danielsson: 
 

• Hur ser det politiska beslutet ut när det gäller prioritering av 
utbildningstjänster för att säkerställa läkarförsörjningen långsiktigt och 
minska hyrläkarberoendet i Region Västerbotten? 

• Hur många icke-legitimerade underläkare anställdes förra året i Region 
Västerbotten? 

• Hur många AT-block kommer att utannonseras och tillsättas 2020?  
• Är det fler eller färre AT-block som kommer att utannonseras och tillsättas 

2020? 
• Hur många ST-block kommer att utannonseras och tillsättas 2020? 

 
Skellefteå den 4 oktober 2019 
 
Carin Hasslow (L) 
Gruppledare” 
 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”När regionfullmäktige i juni 2019 fastställde Regionplan och budget för 2020 
innefattade det ett omställningsanslag på 40 miljoner kronor för att finansiera 
satsningen på AT-och ST- tjänster inför 2020. Regionen har ett positivt 
rekryteringsnetto inom samtliga läkarkategorier de senaste åren och antalet ST-
tjänster för 2020 ligger orört och totalt kommer 60 tjänster inom olika specialiteter 
att utannonseras.  
 
I Västerbotten har antalet nyanställda AT-läkare de senaste åren utökats med totalt 
55 %, från 46 AT-tjänster årligen 2014 till 71 AT-tjänster 2018, vilket varit i linje med 
regionens strategi för att långsiktigt säkra läkartillgången i verksamheterna. 
Merparten av denna utökning har skett i Umeå där AT-läkarna tjänstgör vid 
Norrlands universitetssjukhus och hälsocentralerna i Umeå med omnejd. Denna 
satsning i kombination men kraftig utökning av antalet ST-läkare har gett resultat 
och gjort att vi har fler läkare anställda idag än någonsin tidigare – inom samtliga 
kategorier. Vid en jämförelse endast två år tillbaka i tiden kan vi se att antalet 
specialistläkare ökat med 24 individer och ST-läkarna har samma period ökat med 
totalt 79 individer.  
 
Antalet läkare i förhållande till faktiskt antal budgeterade tjänster har ökat, idag har 
vi i regionen till antalet 80 fler budgeterade läkartjänster än motsvarande period 
2017. Så även om satsningarna fallit väl ut ur ett kompetensförsörjningsperspektiv 
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på totalen så har det också bidragit till den kostnadsutveckling som vi har idag och 
har haft på bemanningssidan de senaste åren.  
 
Antal utbildade AT-läkare i norra regionen under perioden 2015–2019, ses i tabellen 
nedan. I förhållande till befolkningsmängd i norra regionen, med ett universitets-
sjukhus, så håller vi en god nivå på antalet utbildningsplatser trots neddragning.  
Det totala antalet AT-platser i norra regionen 2019 motsvarar antalet tillsatta AT-
läkare i Region Stockholm samma år.  
 

 2015 2016 2017 2018 2019 

Västernorrlands 
län 57 62 59 59 58 

Jämtlands län 24 24 24 24 24 
Västerbottens 
län 60 60 69 71 71 
Norrbottens län 42 44 46 50 50 

 
Sedan, Carin Hasslow (L) fyra anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) fyra 
anföranden, Nicklas Sandström (M) två anföranden, Peter Olofsson (S) två 
anföranden och Jonas Karlberg (V) två anföranden, yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad. 
 
 
 
§ 174 Interpellation nr 56- 2019 från Petter Nilsson (SD). Ska kultur gå 

före vårdpersonal?  
RS 1370:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163- 2019) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 
 
I inledningen av vart budgetanförande brukar man få höra den årliga läpparnas 
bekännelse från övriga gruppledare om hur ”bra vår personal är”, eller hur ”viktig vår 
personal är”. Det hela har blivit till något av en tradition i Regionen. Givetvis är vår 
personal viktig, och visst gör vår vårdpersonal ett bra jobb. Ett fenomenalt jobb, rent 
magiskt utifrån förutsättningarna. Personalkostnader ska nu dras ned med 93 
miljoner kronor i HSN, motsvarande 160 tjänster i en redan belastad verksamhet. 
 
Satsningarna på personalen uteblir förstås från desamma gruppledarna. 
Med Sverigedemokraternas budget hade inte så häftiga åtgärder behövts göras 
som med övriga partiers budget. Istället hade omprioriteringar från kultur-
verksamhet, regional utveckling, administration, memologen med mer gått till 
vården. Oavkortat. 
 
Att personalneddragningen blivit så omfattande är helt enkelt på övriga partiers 
samveten. Att satsa på personalen har aldrig vart så aktuellt som nu. Hyrpersonal-
kostnaderna, per timma, kommer att stiga till följd av att bemanningsföretagen 
fortsättningsvis inte ska innefattas i momsundantaget. Vi måste bedriva vård. Ifall vi 
måste dra ned på personal kommer det leda till ytterligare hyrpersonalkostnader, 
alternativt utomlänskostnader. Dessa alternativ ser väl bättre ut internt i partierna 
kan tänkas, dåman försöker visa handlingskraft för innevarande år. 
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Bekymret är emellertid vad personalen känner. Vad personalen orkar med. 
Det finns nämligen en gräns för hur mycket nedskärningar vårdpersonal klarar av. 
Många söker sig till yrket på grund av ett kall. Ett kall att hjälpa människor. 
Samtidigt märker man att tiden inte räcker till. Att de är för få som är anställda för att 
kunna hjälpa alla de som söker vård. Personal går hem från sina skift 
med tårar i ögonen och en känsla av hopplöshet, att inte räcka till. Att inte själv 
kunna få tid att balansera arbete och fritid. 
 
Det beklämmande läget inom sjukvården idag, där vi har för stort vårdbehov och för 
lite skatteintäkter, kräver att vi fokuserar på personalen. Detta måste vara det sista 
vi tummar på. Övriga partier fortsätter satsa medel på Norrlandsoperan, ser inte 
några större effektiviseringsvinster i att dra ned på kultur, administration 
folkhögskolor med mer. 
 
Alla kommer kanske inte i kontakt med vården och märker av de brister som finns, 
först och främst med att faktiskt få komma till vården. Därmed blir det något man 
märker först när vården man förväntar sig inte är tillgänglig när man söker. 
 
Region Västerbotten vill vara en attraktiv arbetsgivare. Hur har man tänkt vara en 
attraktiv arbetsgivare när man skär ner på personal som i många fall redan går på 
knäna? 
 
I det knapra läge vi befinner oss i måste vi prioritera rätt. Vi måste prioritera 
regionens kärnverksamhet, vilket är just vård. För att få en bra vård måste man 
satsa på personal. Om personalen mår bra får vi bra vård. 
 
Med anledning av ovanstående vill vi fråga Regionrådet Peter Olofsson följande: 

• Anser du att kultur, memeolog och administration ska gå före vår personals 
arbetssituation? 

 
Petter Nilsson (SD) 
Gruppledare” 
 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Allt sedan landstingen bildades har regional utveckling varit ett ansvarsområde för 
alla län i Sverige så också för Västerbotten. Folkbildning, kultur och kollektivtrafik är 
exempel på några av dessa verksamheter som ingår. Sedan årsskiftet då fd 
Västerbottens läns landsting och fd Region Västerbotten åter blev ett tillfördes det 
regionala utvecklingsansvaret till regionen.  
 
Region Västerbottens uppdrag är således bredare än tidigare. Regionen har 
numera ansvar för såväl den regionala utvecklingen i Västerbotten som för hälso- 
och sjukvård. Region Västerbotten varken kan, eller vill, med andra ord frånhända 
sig något av uppdragen. Det är inte möjligt att som interpellanten gör, ställa ett 
uppdrag mot ett annat. Kärnverksamhet för Region Västerbotten är alltså både 
hälso- och sjukvård och regional utveckling. 
 
Hälso- och sjukvård är en personalintensiv verksamhet med många välutbildade 
medarbetare som varje dag bidrar till att västerbottningar och invånare i de 
nordligaste länen får tillgång till sjukvård av hög kvalitet, stundtals under pressade 
arbetsförhållanden. Men ur ett ekonomiskt perspektiv är det inte hållbart att antalet 
medarbetare årligen ökar långt utöver vad beslutade budgetramar tillåter. Därför har 
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handlingsplanen för omställning till en hållbar ekonomi tagits fram, den innehåller 
åtgärder inom samtliga förvaltningar. Att i detta omställningsarbete ställa en 
personalkategori mot en annan, som interpellanten gör, kommer inte gynna någon, 
allra minst personalen. 
 
Regional utveckling handlar i många delar om att arbeta för en långsiktig positiv 
utveckling för hela länet för att på så sätt säkra den skattekraft som ska finansiera 
framtidens hälso- och sjukvård. 
 
Förutom att regionen har ett bredare uppdrag så behöver alla organisationer 
kompetenta medarbetare i såväl kärnverksamhet som stödfunktioner, eller det som 
brukar kallas administration. En alltför hårdhänt bantning av stödfunktioner leder 
ofta till att arbetsuppgifter i stället förs ut i kärnverksamheten vilket inte är 
ändamålsenligt ur begreppet ”rätt använd kompetens”. Målet är att balansen mellan 
funktionerna ska vara så ändamålsenlig och kostnadseffektiv som möjligt.  
 
Hälso- och sjukvård är regionens mest kostnadskrävande verksamhet med många 
medarbetare, men det interpellanten verkar glömma är att alla medarbetare 
anställda av Region Västerbotten är vår personal” 
 
Sedan, Petter Nilsson (SD) fyra anföranden, Peter Olofsson (S) fyra anföranden, 
Zacharias Tjäder (MP) två anföranden, Nina Björby (S) två anföranden, Nicke 
Grahn (L) två anföranden, Emma Lindqvist (MP) och Ewa-May Karlsson (C), yttrat 
sig, förklaras debatten avslutad. 
 
 
 
§ 175 Interpellation nr 57- 2019 från Petter Nilsson (SD). Nedskärningar 

av AT-platser – En pyrrhusseger?  
RS 1388:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163- 2019) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”Majoriteten stryper vården Sverigedemokraterna vill att regionen återinför de 
reducerade AT-platserna. Det är universitetssjukhusets uppgift att sörja för 
utbildning av AT-läkare. Att reducera AT-platserna idag skulle innebära en nådastöt 
för den framtida vården, detta skulle innebära att vården – en av grundstenarna för 
den svenska välfärdsmodellen – äventyras i hela Norrland. 
 
En kortsiktig lösning på budgetutmaningar som på lång sikt kommer kosta för 
framtida generationer i form av specialistläkarbrist. 
 
När läkare har läst klart sin läkarutbildning måste denne genomgå AT-tjänstgöring 
för att bli en legitimerad läkare. AT-tjänstgöringen ska genomföras under en period 
om minst arton månader, varav sex månader allmänmedicin och tre månader 
psykiatri, eller barn- och ungdomspsykiatri. Minst tre månader 
inom invärtesmedicinska specialiteter och barn- och ungdomsmedicin, samt tre 
månader minimum inom kirurgiska specialiteter, inom de båda måste den 
aspirerande AT-läkaren läsa totalt minst nio månader. AT-avslutas sedan med ett 
kunskapsprov. 
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Konkurrensen att få AT-tjänstgöring är stor, främst på universitetssjukhus. I 
dagsläget examineras fler läkare än vi har AT-platser. Det är redan idag en 
flaskhals. Att majoriteten med stöd av alliansen nu föreslår att minska AT-platserna 
ytterligare kommer göra att vi får ytterligare svårigheter att sörja för specialistläkare. 
 
Detta är att långsamt strypa vården då tillgängligheten kommer att kraftigt 
försämras ytterligare. I väntan på AT-tjänst får de nyutexaminerade läkarna 
tjänstgöra som icke legitimerade underläkare, ibland upp 
till två år. Det är slöseri med resurser, i synnerhet då vi lider brist på specialister. Att 
Norrlands universitetssjukhus, som är det enda universitetssjukhuset i de fyra 
nordligaste länen, reducerar vår lagliga skyldighet att sörja för AT-läkare och den 
utbildning som vårt regionsjukhus kräver, riskerar äventyra framtida vård för 
norra halvan av Sverige. 
 
Vi behöver ST-läkare. Vi Sverigedemokrater menar att vi har tillräckligt mycket 
resurser som läggs på oskäliga verksamheter – såsom finkultur, administration och 
memeolog – där medel finns för att täcka upp budgetunderskott inom AT-
verksamheten. 
 
Med bakgrund av ovanstående önskar jag ställa följande fråga till regionrådet Peter 
Olofsson: 
 

• Hur ska Socialdemokraterna säkra specialistläkarbehovet framgent? 
• Har Socialdemokraterna ingen riktig ambition att vara en attraktiv 

arbetsgivare för läkare? 
• Hur tänker Socialdemokraterna behålla de nyutexaminerade läkarna om 

man inte erbjuder tillräckligt med AT-platser? 
 
Petter Nilsson (SD) 
Gruppledare” 
 
Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat interpellationen för 
besvarande till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson(S). Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”När regionfullmäktige i juni 2019 fastställde Regionplan och budget för 2020 
innefattade det ett omställningsanslag på 40 miljoner kronor för att finansiera 
satsningen på AT-och ST- tjänster inför 2020. Regionen har ett positivt 
rekryteringsnetto inom samtliga läkarkategorier de senaste åren och antalet ST-
tjänster för 2020 ligger orört och totalt kommer 60 tjänster inom olika specialiteter 
att utannonseras.  
 
I Västerbotten har antalet nyanställda AT-läkare de senaste åren utökats med totalt 
55 %, från 46 AT-tjänster årligen 2014 till 71 AT-tjänster 2018, vilket varit i linje med 
regionens strategi för att långsiktigt säkra läkartillgången i verksamheterna. 
Merparten av denna utökning har skett i Umeå där AT-läkarna tjänstgör vid 
Norrlands universitetssjukhus och hälsocentralerna i Umeå med omnejd. Denna 
satsning i kombination men kraftig utökning av antalet ST-läkare har gett resultat 
och gjort att vi har fler läkare anställda idag än någonsin tidigare – inom samtliga 
kategorier. Vid en jämförelse endast två år tillbaka i tiden kan vi se att antalet 
specialistläkare ökat med 24 individer och ST-läkarna har samma period ökat med 
totalt 79 individer.  
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Antalet läkare i förhållande till faktiskt antal budgeterade tjänster har ökat, idag har 
vi i regionen till antalet 80 fler budgeterade läkartjänster än motsvarande period 
2017. Så även om satsningarna fallit väl ut ur ett kompetensförsörjningsperspektiv 
på totalen så har det också bidragit till den kostnadsutveckling som vi har idag och 
har haft på bemanningssidan de senaste åren.  
 
Antal utbildade AT-läkare i norra regionen under perioden 2015–2019, ses i tabellen 
nedan. I förhållande till befolkningsmängd i norra regionen, med ett 
universitetssjukhus, så håller vi en god nivå på antalet utbildningsplatser trots 
neddragning.  Det totala antalet AT-platser i norra regionen 2019 motsvarar antalet 
tillsatta AT-läkare i Region Stockholm samma år. 
 

 2015 2016 2017 2018 2019 

Västernorrlands län 57 62 59 59 58 

Jämtlands län 24 24 24 24 24 

Västerbottens län 60 60 69 71 71 

Norrbottens län 42 44 46 50 50 

 
Sedan, Petter Nilsson (SD) tre anföranden, Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, Olov Nilsson (S) två anföranden och Jonas Karlberg (V), yttrat sig, 
förklaras debatten avslutad. 
 
 
Ajournering 
 
Regionfullmäktige ajournerar mötet för lunch mellan kl 11.50 och 13.00.  
 
 
 
§ 176 Folkhögskolestyrelsens handlingsplan för planerade och 

genomförda åtgärder. Återrapport till regionfullmäktige 
 RS 1514- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Regionfullmäktige beslutade vid sammanträde 18-19 juni 2019, § 96, att inte 
bevilja ordförande i folkhögskolestyrelsen ansvarsfrihet för verksamhetsåret 
2018 samt riktade anmärkning mot styrelsen. Fullmäktige beslutade i 
samband med detta att uppdra åt folkhögskolestyrelsen att till fullmäktige i 
november redogöra för vidtagna och planerade åtgärder för att komma till 
rätta med de brister som revisionen påtalat. Redovisningen skulle även 
innehålla en beskrivning av hur de felaktigt förbrukade medlen i 
Kempefonden hanteras. 
 
Folkhögskolestyrelsen beslutade den 24 oktober 2019 beslutat att 
översända rapport om vidtagna åtgärder till regionfullmäktige. 
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Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Folkhögskolestyrelsens återrapport godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Folkhögskolestyrelsens handlingsplan för planerade och genomförda 
åtgärder 

• Folkhögskolestyrelsens handlingsplan för planerade och genomförda 
åtgärder. Återrapportering till regionfullmäktige 

• Handlingsplan för planerade och genomförda åtgärder för 
folkhögskolestyrelsens arbete. Folkhögskolestyrelsens beslut 

 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Folkhögskolestyrelsens ordförande Jamal Mouneimne (S) informerar fullmäktige om 
styrelsens handlingsplan för att komma till rätta med påtalade brister samt hantering 
av medlen i Kempefonden. 
 
Under överläggningen yttrar sig Thommy Bäckström (L), Nicke Grahn (L) och Peter 
Olofsson (S). 
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige bifaller detsamma. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Folkhögskolestyrelsens återrapport godkänns. 
 
 
 
§ 177 Motion nr 8- 2019 från Marianne Normark (L). Erbjud 

nyexaminerade sjuksköterskor introduktionsår 
RS 487-2019 

 
Sammanfattning 
Marianne Normark (L) har till fullmäktige anmält motionen "Erbjud nyexaminerade 
sjuksköterskor introduktionsår". Motionären föreslår att Region Västerbotten 
erbjuder nyexaminerade introduktionsår vid anställning. 
 
Förslag till motionsyttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att ett förslag till 
introduktionsprogram för nyanställda sjuksköterskor har arbetats fram under hösten 
2018 och kommer att implementeras under våren 2020.  
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 Sammanträdesdatum  
Regionfullmäktige 2019-11-19--20 
 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 8- 2019 från Marianne Normark (L). Erbjud nyexaminerade 
sjuksköterskor introduktionsår 

• Yttrande. Erbjud nyexaminerade sjuksköterskor introduktionsår 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Marianne Normark (L) tre anföranden, Anna-Lena 
Danielsson (S) två anföranden, Viktoria Sundin (M), Carin Hasslow (L), Liv 
Granbom (M) och Alejandro Caviedes (S).    
 
Marianne Normark (L), med stöd av Victoria Sundin (M), Carin Hasslow (L) och Liv 
Granbom (M), yrkar bifall till motionen. 
 
Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Alejandro Caviedes (S), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 56-jaröster,14 nej-röster och 1 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 1 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Carin Hasslow (L), Jens Wennberg (L), Nicke Grahn (L), Thommy Bäckström (L), 
Marianne Normark (L), Maria Lundqvist-Brömster (L), Nicklas Sandström (M), Olle 
Wärnick (M), Elin Segerstedt Söderberg (M), Jesper Björnehall (M), Åsa Ågren 
Wikström (M), Victoria Sundin (M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M) 
och Liv Granbom (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Marianne Normarks 
(L) m.fl. s yrkande. 
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§  178 Motion nr 10- 2019 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg 

(SD), Katrin Larsson (SD). Översyn av delegationer 
 RS 591- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD) och Katrin Larsson (SD) har till 
regionfullmäktige anmält motionen "Översyn av delegationer". Motionärerna föreslår 
att regionstyrelsen ska utreda de ekonomiska delegationerna. 
 
Förslag till yttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att regionen har riktlinjer för 
investeringar samt fastställda beloppsgränser för delegation. De framtagna 
riktlinjerna beskriver övergripande regionens investeringsprocess för beslut om 
investeringsram, investeringsplan och genomförande, hur roller och ansvar fördelas 
i hela processen samt innebörden av de i processen ingående beslutstillfällena. 
 
Investeringsprocessen utgår idag från de beslutade riktlinjerna och arbete pågår för 
att utveckla kvalitén och kontrollen genom hela processen. Åtgärder på detta 
område är således vidtagna. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen avslås. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Yttrande över motion - Översyn av delegationer 
• Motion nr 10-2019 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD), Katrin 

Larsson (SD). Översyn av delegationer 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) tre anföranden och Peter 
Olofsson (S) tre anföranden.  
 
Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
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Omröstningsresultat 
 
Med 61 ja-röster,7 nej-röster och 3 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 2 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
 
 
 
§ 179 Motion nr 7- 2019 från Marianne Normark (L). Hälso-

undersökningar även för 70-åringar 
RS 486- 2019 

 
Sammanfattning 
 
Marianne Normark (L) har till regionfullmäktige anmält motionen Hälsounder-
sökningar även för 70-åringar. Motionären föreslår att Region Västerbotten utreder 
möjligheterna att införa hälsoundersökningar för 70-åringar i hela länet. 
 
Förslag till motionsyttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att ett flertal 
hälsocentraler i länet idag deltar i pilotprojektet ”Seniorhälsa”. Projektutvärderingen 
visar på ett behov av hälsofrämjande insatser hos målgruppen. Införande av VHU 
för 70-åringar kommer ske i hela länet i takt med att ekonomin tillåter. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 7-2019 från Marianne Normark (L). Hälsoundersökningar även för 
70-åringar 

• Yttrande. Hälsoundersökningar även för 70-åringar 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Marianne Normark (L) tre anföranden, Peter 
Olofsson (S) fyra anföranden, Maria Kristoffersson (C), Jonas Karlberg (V) två 
anföranden, Harriet Hedlund (S) fyra anföranden, Liv Granbom (M) två anföranden, 
Lars Bäckström (C), Hans-Inge Smetana (KD), Emma Lindqvist (MP), Per-Erik 
Lundmark (S) och Maria Lundqvist-Brömster (L) tre anföranden.  
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Marianne Normark (L), med stöd av Maria Kristoffersson (C), Liv Granbom (M), Lars 
Bäckström (C), Hans-Inge Smetana (KD) och Maria Lundqvist- Brömster (L) yrkar 
bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V), Harriet Hedlund (S), Emma 
Lindqvist (MP) och Per-Erik Lundmark (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till 
beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 43 ja-röster,27 nej-röster och 1 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 3 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Carin Hasslow (L), Jens Wennberg (L), Nicke Grahn (L), Thommy Bäckström (L), 
Marianne Normark (L) och Maria Lundqvist-Brömster (L), Nicklas Sandström (M), 
Olle Wärnick (M), Elin Segerstedt Söderberg (M), Jesper Björnehall (M), Åsa Ågren 
Wikström (M), Victoria Sundin (M), Anna-Karin Nilsson (M), Anton Bergström (M), 
Liv Granbom (M), Ewa-May Karlsson (C), Maria Kristoffersson (C), Urban Larsson 
(C), Carina Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Lars Bäckström (C), Maria 
Olofsson (C), Olle Edblom (C), Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), 
Karl-Gustav Lilja (KD) och Veronika Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Marianne Normarks (L) m.fl. s yrkande. 
 
 
 
§ 180 Motion nr 18- 2018 från Karl-Gustav Lilja (KD). Utrusta 

räddningstjänsten med Naloxon 
RS 329- 2019 

 
Sammanfattning 
Karl-Gustav Lilja (KD) har till regionfullmäktige anmält en motion med förslag om att 
Region Västerbotten, i dialog med berörda kommuner som använder konceptet 
IVPA (i väntan på ambulans) inom räddningstjänst, arbetar för att Naloxon införs i 
deras utrustning samt att utbildning i handhavandet genomförs.  
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 Sammanträdesdatum  
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Bakgrunden till motionen är att ambulanspersonal och akutsjukvård i Sverige redan 
är utrustade med Naloxon. Socialstyrelsen och Läkemedelsverket har föreslagit att 
Naloxon även ska få ges av räddningstjänstens personal IVPA.  
 
Förslag till yttrande har upprättats. Av yttrandet framgår det att av akutsjukvårdens 
erfarenhet kan vara svårt för räddningstjänstens personal att bedöma vad som är 
själva orsaken till en patients medvetslöshet, vilket riskerar att handläggningstiden 
förlängs.  
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har vid sammanträde den 4 september 2019, § 121, 
föreslagit att motionen ska anses besvarad.  
 
Regionstyrelsens förslag till beslut  
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen anses besvarad 
 
Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 18-2018 Utrusta räddningstjänsten med Naloxon. Hälso- och 
sjukvårdsnämndens yttrande 

• Hälso-och sjukvårdsnämndens motionsyttrande  
• Hälso- och sjukvårdsnämndens protokoll 2019-09-04, § 121 

 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Karl-Gustav Lilja (KD) tre anföranden, Anna-Lena 
Danielsson (S) fyra anföranden, Urban Larsson (C), Maria Kristoffersson (C) två 
anföranden, Marianne Normark (L), Per-Erik Lundmark (S), Lars Bäckström (C), 
Olov Nilsson (S), två anföranden, Paavo Ruokojärvi (V), Hans-Inge Smetana (KD) 
två anföranden, Nicklas Sandström (M), Carin Hasslow (L), Ewa-May Karlsson (C), 
Jonas Karlberg (V), Olle Wärnick (M), Betty-Ann Nilsson (KD) två anföranden och 
Rickard Carstedt (S).  
 
Karl-Gustav Lilja (KD), med stöd av Urban Larsson (C), Maria Kristoffersson (C), 
Marianne Normark (L), Lars Bäckström (C), Hans-Inge Smetana (KD), Carin 
Hasslow (L), Ewa-May Karlsson (C), Olle Wärnick (M) och Betty-Ann Nilsson (KD) 
yrkar bifall till motionen. 
 
Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Per-Erik Lundmark (S), Nicklas Sandström 
(M), Olov Nilsson (S), Jonas Karlberg (V) och Rickard Carstedt (S), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
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Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 43 ja-röster, 27 nej-röster och 1 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 4 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Hans-Inge Smetana (KD), Betty-Ann Nilsson (KD), Karl-Gustav Lilja (KD) och 
Veronika Kerr (KD), Carin Hasslow (L), Jens Wennberg (L), Nicke Grahn (L), Thommy 
Bäckström (L), Marianne Normark (L), Maria Lundqvist-Brömster (L), Olle Wärnick 
(M), Ewa-May Karlsson (C), Maria Kristoffersson (C), Urban Larsson (C), Carina 
Sundbom (C), Håkan Andersson (C), Lars Bäckström (C), Maria Olofsson (C), Olle 
Edblom (C), reserverar sig mot beslutet till förmån för Karl-Gustav Lilja (KD) m.fl. s 
förslag. 
 
 
 
§ 181 Motion nr 5- 2019 från Petter Nilsson (SD) m fl. Använd 

karensverktyget för att sänka hyrpersonalkostnaderna 
RS 443- 2019 
 

Sammanfattning 
 
Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD), Katrin Larsson (SD) och Thomas 
Palmblad (SD) har till regionfullmäktige anmält motionen "Använd karensverktyget 
för att sänka hyrpersonalkostnaderna". I motionen föreslås att Region Västerbotten 
ska utöka karensregeln vid inhyrning av personal till att omfatta fler personalgrupper 
och eventuellt längre tidsomfattning. 
 
Förslag till motionsyttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att det inte finns 
några planer på att utöka kretsen av yrkesgrupper för inhyrning i framtiden vilket då 
innebär att det inte heller finns anledning att låta en karensperiod omfatta fler 
yrkesgrupper. Vidare framgår det av yttrandet att utöka karensperioden från dagens 
6 månader inom regionen skulle kunna vara möjligt i ett skede där regionen 
förhandlar fram ett nytt ramavtal men där är regionen inte ännu. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen avslås. 
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Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 5-2019 från Petter Nilsson (SD). Använd karensverktyget för att 
sänka hyrpersonalkostnaderna 

• Yttrande. Använd karensverktyget för att sänka hyrpersonalkostnaderna 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) fem anföranden, Peter 
Olofsson (S) fyra anföranden, Jimmy Frohm (SD), Paavo Ruokojärvi (V), Janeth 
Lundberg (S) och Jonas Karlberg (V).  
 
Petter Nilsson (SD), med stöd av Jimmy Frohm (SD), yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 63 ja-röster,5 nej-röster och 3 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 5 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
 
 
 
§ 182 Motion nr 12- 2019 från Petter Nilsson (SD). En trygg 

investeringstakt   
RS 603- 2019 

 
Sammanfattning 
 
Petter Nilson (SD) har till fullmäktige anmält motionen En trygg investeringstakt. 
Motionären föreslår att fullmäktige beslutar att anta investeringsbudgeten i samband 
med budgetprocessen i juni. 
 
Förslag till motionsyttrande har upprättats. Av yttrandet framgår även att 
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budgetramen för investeringar fastställs årligen tillsammans med resultatbudgeten i 
regionplanen som beslutas av regionfullmäktige i juni, vilket är i enlighet med 
förslaget i motionen. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 12-2019. En trygg investeringstakt 
• Yttrande. En trygg investeringstakt 

 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) fyra anföranden och Peter 
Olofsson (S) tre anföranden.  
 
Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 64 ja-röster,5 nej-röster och 2 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 6 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
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§ 183 Motion nr 9- 2019 från Petter Nilsson (SD) mfl. En sömlös vård 

inom regionen 
 RS 590- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Petter Nilsson (SD) m.fl. har till fullmäktige anmält en motion med förslag om 
att Region Västerbotten utreder förutsättningarna för utökade öppettider på 
hälsocentralerna med hög belastningsgrad samt förutsättningarna för 
utökade öppettider för hälso-centraler angränsande hälsocentral med hög 
belastningsgrad. Bakgrunden till motionen är att regionen ska jobba mer 
aktivt för en effektiv och samordnad vårdplanering, samt stärka första linjens 
vård för att minska belastningen på akutsjukvården. 
 
Förslag till yttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att samtliga 
hälsocentraler omfattas av regelverket för Hälsoval Västerbotten. Hälsoval 
Västerbotten ställer krav på tillgänglighet och att hälsocentralen ska ta emot 
sina listade patienter för planerade och akuta besök. 
 
Hälso-och sjukvårdsnämnden har den 3 oktober 2019, § 146, föreslagit att 
motionen ska anses besvarad. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 9-2019 En sömnlös vård. Hälso- och sjukvårdsnämndens 
Yttrande 

• Motion nr 9-2019 från Petter Nilsson (SD), Linda Strandberg (SD), 
Katrin Larsson (SD). En sömlös vård 

• Hälso- och sjukvårdsnämndens protokoll 2019-10-03, § 146 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, Nicklas Sandström (M), Hans-Inge Smetana (KD), Jonas Karlberg (V) och 
Lars Bäckström (C). 
 
Petter Nilsson (SD), med stöd av Nicklas Sandström (M) och Hans-Inge Smetana 
(KD), yrkar bifall till motionen. 
 
Anna-Lena Danielsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V) och Lars Bäckström (C), 
yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
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Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 51 ja-röster,19 nej-röster och 1 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 7 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
 
 
 
§ 184 Motion nr 3- 2019 från Nicklas Sandström (M). Instifta ett 

antibyråkratiseringsråd 
 RS 164- 2019 
 
Sammanfattning 
Nicklas Sandström (M) har till regionfullmäktige anmält en motion med 
yrkande om att instifta ett antibyråkratiseringsråd på likande sätt som den 
danska modellen Meningssamlingen i Köpenhamn. Motionären anser att 
regionens vårdpersonal lägger en stor del av sin arbetstid på administration 
på bekostnad av tid till patienter. Motionären menar att en del administration 
kvarstår fast den är utdaterad och onödig, och denna behöver rensas bort i 
syfte att minska den administrativa bördan och frigöra tid för patienter. 
 
Förslag till yttrande har upprättats. Av svaret framgår att det inom regionens 
verksamhet inte ska finnas inaktuella rutiner och riktlinjer som försvårar 
arbetet. Vidare pågår sedan flera år ett arbete med att införa vårdnära 
servicetjänster och vårdnära administration. Servicepersonal som är 
experter på service och administration. Dessa ska kunna underlätta och 
stödja i vissa arbetsuppgifter så att vårdpersonalen kan öka tid till direkt 
patientarbete. 
 
Hälso-och sjukvårdsnämnden har den 3 oktober 2019, § 145 föreslagit att 
motionen ska avslås. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen avslås. 
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Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 3-2019 Instifta ett antibyråkratiseringsråd. Hälso- och 
sjukvårdsnämndens yttrande 

• Motion nr 3-2019 från Nicklas Sandström (M). Instifta ett 
Antibyråkratiseringsråd 

• Hälso- och sjukvårdsnämndens protokoll 2010-10-03, § 145 
 

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M) två anföranden, Peter Olofsson 
(S) två anföranden, Jesper Björnehall (M), Thommy Bäckström (L), Paavo Ruokojärvi 
(V), Elisabet Forssell (V) och Anton Bergström (M).  
 
Nicklas Sandström (M), med stöd av Jesper Björnehall (M), Thommy Bäckström (L), 
Anton Bergström (M), yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 50 ja-röster, 20 nej-röster och 1 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 8 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen avslås. 
 
 
 
§ 185 Motion nr 13- 2019 från Petter Nilsson (SD). Innovationsfond 
 RS 616- 2019 
 
Sammanfattning 
Petter Nilsson (SD) har till fullmäktige anmält motionen Innovationsfond. I 
motionen föreslås att Region Västerbotten tar fram en modell för en 
innovationsfond med tydliga riktlinjer. Bakgrunden till motionen är att det 
återkommande spenderas medel från styrelsens konto för oförutsedda 
utgifter för verksamheter utanför vårdens direkta närhet. Enligt motionären 
måste vård prioriteras. 
 
Förslag till yttrande har upprättats. Av yttrandet framgår att Region 
Västerbotten har aktivt arbetat med innovationsfrågan i många år och var det 
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första landstinget att införa en Innovationssluss. Det senaste verktyget att 
öka antalet innovationer i hälso- och sjukvård var försöks initiativet att skapa 
VLL Innovation AB. Initiativet har varit mycket framgångsrikt och resulterat till 
att Västerbotten nu intar en ledande position i landet gällande innovation i 
partnerskap inom hälso- och sjukvård vilket i sin tur utgör en utmärkt 
plattform att attrahera extern finansiering för utveckling av innovation inom 
Region Västerbotten. 
 
Hälso-och sjukvårdsnämnden har den 3 oktober 2019, § 147, föreslagit att 
motionen ska anses besvarad. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Motion nr 13-2019 Innovationsfond. Hälso- och sjukvårdsnämndens 
Yttrande 

• Motion nr 13-2019 från Petter Nilsson (SD). Innovationsfond 
• Hälso- och sjukvårdsnämndens protokoll 2019-10-03, § 147 

 
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) tre anföranden, Peter Olofsson (S), 
Nicklas Sandström (M) tre anföranden, Rickard Carstedt (S) två anföranden och Ewa-
May Karlsson (C).   
 
Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till motionen. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Nicklas Sandström (M), Rickard Carstedt (S) och Ewa-
May Karlsson (C), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 
 
Med 65 ja-röster,5 nej-röster och 1 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 9 till protokollet) 
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Regionfullmäktiges beslut 
 
Motionen anses besvarad. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
 
 
 
§ 186 Samordningsförbundet södra Lappland. Ny förbundsordning 

RS 1342- 2019  
 
Sammanfattning 
 
Dorotea kommun har ansökt och beviljats medlemskap i Samordningsförbundet 
Södra Lappland. Samordningsförbundets förbundsordning behöver därför revideras. 
Förslag till ny förbundsordning har inkommit och ska antas av respektive medlems 
fullmäktige. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Förbundsordning för Samordningsförbundet Södra Lapplands antas. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Samordningsförbundet södra Lappland. Ny förbundsordning 
 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Förbundsordning för Samordningsförbundet Södra Lapplands antas. 
 
 
 
§ 187 Borgen för Länstrafiken i Västerbotten AB 
 RS 1365-2019 
 
Sammanfattning 
 
Länstrafiken i Västerbotten AB anhåller om att Region Västerbotten som 
ägare av bolaget ska ingå borgensåtagande. 
 
Region Västerbotten, dåvarande Västerbottens läns landsting har tidigare 
ställt borgen för Länstrafiken i Västerbotten AB bland annat som säkerhet för 
införskaffande av realtidssystem. 
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 2 oktober 2019, § 192, föreslagit att 
regionfullmäktige beslutar att ställa borgen för Länstrafiken i Västerbotten AB 
enligt redovisade riktlinjer. 
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Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Borgen ställs för Länstrafiken i Västerbotten AB enligt redovisade riktlinjer. 
 
Beslutsunderlag 
 

•  Borgensåtagande Länstrafiken. Tjänsteskrivelse 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Borgen ställs för Länstrafiken i Västerbotten AB enligt redovisade riktlinjer. 
 
 
 
§ 188 Ägaranvisning ALMI Företagspartner Nord AB 
 RS 1366- 2019 
 
Sammanfattning 
 
ALMI Företagspartner Nord AB har upprättat förenklade ägaranvisningar för 
att förtydliga uppdraget. Almi Nords ägardirektiv hanteras mellan de tre 
parter som utgör ägare till det regionala Almi-bolaget: Almi Moderbolag, 
Norrbottens Läns Landsting och Region Västerbotten. Direktiven är det 
uppdrag som ägarna lämnar till styrelsen att genomföra och arbeta för under 
perioden. 
 
Almis verksamhet ska stärka det svenska näringslivets utveckling och verka 
för en hållbar tillväxt. Bolaget ska erbjuda tjänster inom rådgivning och 
utlåning i huvudsak riktat till företag med lönsamhets- och tillväxtpotential. 
Verksamheten ska medverka till att konkurrenskraftiga, och därmed hållbara, 
små och medelstora företag utvecklas och blir fler. Med hållbar tillväxt avses 
tillväxt i bolag som bedöms vara ekonomiskt, socialt och miljömässigt 
hållbara över tid. Bolaget ska aktivt söka nya kunder och verksamheten ska 
utgå från behoven hos företagen regionalt. 
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 2 oktober 2019, § 205 föreslagit att 
regionfullmäktige beslutar att fastställa ägaranvisning för ALMI 
Företagspartner Nord AB. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Ägaranvisning för ALMI Företagspartner Nord AB fastställs. 
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Beslutsunderlag 
 

• Almi Nord Ägaranvisning 
• Målstruktur för verksamhetsåret 2019, Affärsområde Företagspartner 
• Yrkande från Sverigedemokraterna från Regionstyrelsen protokoll 2019-11-

05  
 
Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) 6 anföranden, Maria 
Kristoffersson (C) två anföranden, Rickard Carstedt (S) två anföranden, Carina 
Sundbom (C) två anföranden, LiseLotte Olsson (V) tre anföranden och Emma 
Lindqvist (MP) två anföranden.  
 
Petter Nilsson (SD) föreslår följande ändringar: 
 
Sid 1 rubrik 1 stycke 5 mening 1 ersätts med följande lydelse: 
”Bolaget ska arbeta mot alla kunder i målgruppen men ha ett särskilt fokus på tidiga 
skeden i termer av livscykel eller i termer av expansionsfaser såsom produkt- och 
tjänste- eller marknadsutveckling.” 
 
Sid 3 rubrik 4 stycke 1 punkt 3 ersätts med följande lydelse: 
”– Att erbjuda medborgare en digital karta för att tydliggöra den digitala marknadens 
möjligheter.” 
 
Sid 3 avsnitt 5 stycke 1 mening 1 ersätts med följande lydelse: 
”Bolaget ska i sin verksamhet eftersträva de mål som framgår av vid var tid gällande 
målstruktur. Nu gällande målstruktur återfinns i bilaga 1, undantag från 
målstrukturen ska göras för avsnitt ’2. Mål Index Fokusgrupper’, som utgår ur 
verksamhetens mål.” 
 
Rickard Carstedt (S), med stöd av Carina Sundbom (C) och LiseLotte Olsson (V), 
yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till Petter Nilsson ändringsförslag.  
 
Omröstningsresultat 
 
Med 60 ja-röster,5 nej-röster och 6 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 10 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Ägaranvisning för ALMI Företagspartner Nord AB fastställs. 
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§ 189 Driftsanslag ALMI Företagspartner Nord AB 
 RS 1367- 2019 
 
Sammanfattning 
I Almi Företagspartner Nord ABs ägaranvisningar 2019 framgår att finansieringen 
av bolagets verksamhet för 2020 ska överenskommas i särskild ordning. 
 
Ägarna har beslutat att verksamheten 2020 ska finansieras enligt följande: 
 

Almi Nord Moderbolag  
 

Regional 
ägare   

 
 Summa  

Driftsanslag  12 353 984     51%  11 869 514     49%  24 223 498     

varav Norrbotten      5 934 757       

varav Västerbotten      5 934 757       

Reserverade medel 
för Insatser för 
ökad tillväxt 

   2 050 000     51%    1 969 607         4 019 607     

varav Norrbotten         984 804       

varav Västerbotten         984 804       

 
För insatser för ökad tillväxt har moderbolaget avsatt en ram om 2 050 000 kronor 
och de regionala ägarna en ram om 1 969 607 kronor (vardera 984 80) som kan tas 
i anspråk efter beslut om samverkan i projekt. 
 
Almis verksamhet ska stärka det svenska näringslivets utveckling och verka för en 
hållbar tillväxt. Bolaget ska erbjuda tjänster inom rådgivning och utlåning i huvudsak 
riktat till företag med lönsamhets- och tillväxtpotential. 
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 2 oktober 2019, § 206 föreslagit att 
regionfullmäktige beslutar att fastställa driftanslag till ALMI Företagspartner Nord 
AB. 
 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Driftanslag till ALMI Företagspartner Nord AB fastställs. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Almi Företagspartner Nord AB. Överenskommelse mellan ägare om 
finansiering av verksamheten 2020 

 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Driftanslag till ALMI Företagspartner Nord AB fastställs. 
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Ajournering 
 
Regionfullmäktige ajournerar sammanträdet kl 17.05 till efterföljande dag kl 08.30. 
 
 
 
§ 190 Upprop 
 
Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidan 1-2 i protokollet. 
 
 
 
§ 191 Redovisning från fullmäktigeberedningarna angående uppdrag 

2019 
 
Alejandro Caviedes (S), ordförande i Umeåregionen, Janeth Lundberg (S) 
ordförande i Skellefteå - Norsjö, Håkan Andersson, 1:e vice ordförande i Skellefteå -
Norsjö, Daniel Johansson, ordförande i Södra Lappland, Maria Kristoffersson (C), 
1:e vice ordförande Södra Lappland samt Urban Lindström (S) 2:e vice ordförande i 
Södra Lappland, redogör för fullmäktigeberedningarnas uppdrag 2019.    
 
Under överläggningen yttrar sig Anna-Karin Nilsson (M), Petter Nilsson (SD), Nicke 
Grahn (L), Ewa-May Karlsson (C), Lars Bäckström (C), Peter Olofsson (S), 
Alejandro Caviedes (S) två anföranden, Harriet Hedlund (S), Betty-Ann Nilsson 
(KD), Carin Hasslow (L), Emma Lindqvist (MP), Janeth Lundberg (S), Hans-Inge 
Smetana (KD), Anna-Lena Danielsson (S), Håkan Andersson (C), Daniel 
Johansson (V), Maria Olofsson (C), Nicklas Sandström (M) och Kenneth Andersson 
(S).     
 
Nicke Grahn (L), med stöd av Peter Olofsson (S), Harriet Hedlund (S), Betty-Ann 
Nilsson (KD), Carin Hasslow (L), Emma Lindqvist (MP), Hans-Inge Smetana (KD), 
Daniel Johansson (V), Maria Olofsson (C), Nicklas Sandström (M) och Kenneth 
Andersson (S), yrkar bifall till förslag till beslut i ärendena § 192, 193 och 194. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 
 
 
 
§ 192 Beredningen för folkhälsa och demokrati i Umeåregionens 

rapport 2019 
 RS 1350- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Fullmäktiges beredningar för folkhälsa och demokrati arbetar med uppdrag 
fastställda i regionplanen. I uppdraget ingår även att öka kunskapen om 
medborgarnas behov av åtgärder och insatser samt att verka för bättre kontakter 
mellan medborgare och förtroendevalda. 
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Uppdragen för 2019 är följande:  
- Utveckla former för medborgardialog som bidrar till ett ökat medborgarinflytande i 
det hälsofrämjande arbetet inom Region Västerbotten  
- Utreda och föreslå former för dialog med kommuner, samhällsorgan, 
frivilligorganisationer och andra intressenter i folkhälso- och demokratifrågor  
- Utifrån ett medborgarperspektiv belysa hinder och goda exempel på övergångarna 
mellan sjukhusvård och kommunal hemsjukvård 
 
Beredningarna har även möjlighet att redovisa övriga behov som beredningen 
uppmärksammar inom ramen för folkhälsa och demokrati. Uppdragen ska årligen 
redovisas till fullmäktige.    
 
Beredningens rapport redovisar behov hos befolkningen som framkommit genom 
medborgardialog, genom kunskapsinhämtning samt fakta kopplat till fullmäktiges 
uppdrag till beredningen. 
 
Efter fullmäktige överlämnas rapporten till styrelsen eller berörd nämnd för fortsatt 
beredning och förslag till beslut om åtgärder. Styrelsen alternativt nämndernas 
åtgärder behandlas i fullmäktige i april. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Rapporten godkänns och överlämnas för beredning till regionstyrelsen samt hälso- 
och sjukvårdsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Beredningen för folkhälsa och demokrati i Umeåregionen. Rapport 2019 
• Ledamöter i Bredningen för folkhälsa och demokrati i Umeåregionen. Bilaga 

till beredningens rapport 2019  
 
Förslag till beslut under sammanträdet 
 
Nicke Grahn (L), med stöd av Peter Olofsson (S), Harriet Hedlund (S), Betty-Ann 
Nilsson (KD), Carin Hasslow (L), Emma Lindqvist (MP), Hans-Inge Smetana (KD), 
Daniel Johansson (V), Maria Olofsson (C), Nicklas Sandström (M), Kenneth 
Andersson (S), yrkar bifall till förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt förslag till beslut och finner att 
fullmäktige bifaller detsamma. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Rapporten godkänns och överlämnas för beredning till regionstyrelsen samt hälso- 
och sjukvårdsnämnden. 
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§ 193 Beredningen för folkhälsa och demokrati i Skellefteå- och 

Norsjöområdets rapport 2019 
 RS 1357- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Fullmäktiges beredningar för folkhälsa och demokrati arbetar med uppdrag 
fastställda i regionplanen. I uppdraget ingår även att öka kunskapen om 
medborgarnas behov av åtgärder och insatser samt att verka för bättre kontakter 
mellan medborgare och förtroendevalda. 
 
Uppdragen för 2019 är följande:  
 

• Utveckla former för medborgardialog som bidrar till ett ökat 
medborgarinflytande i det hälsofrämjande arbetet inom Region 
Västerbotten  

• Utreda och föreslå former för dialog med kommuner, samhällsorgan, 
frivilligorganisationer och andra intressenter i folkhälso- och demokratifrågor  

• Utifrån ett medborgarperspektiv belysa hinder och goda exempel på 
övergångarna mellan sjukhusvård och kommunal hemsjukvård 
 

Beredningarna har även möjlighet att redovisa övriga behov som beredningen 
uppmärksammar inom ramen för folkhälsa och demokrati. Uppdragen ska årligen 
redovisas till fullmäktige.    
 
Beredningens rapport redovisar behov hos befolkningen som framkommit genom 
medborgardialog, genom kunskapsinhämtning samt fakta kopplat till fullmäktiges 
uppdrag till beredningen. 
 
Efter fullmäktige överlämnas rapporten till styrelsen eller berörd nämnd för fortsatt 
beredning och förslag till beslut om åtgärder. Styrelsen alternativt nämndernas 
åtgärder behandlas i fullmäktige i april. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Rapporten godkänns och överlämnas för beredning till regionstyrelsen samt hälso- 
och sjukvårdsnämnden. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Beredningen för folkhälsa och demokrati i Skellefteå- och Norsjöområdet. 
Rapport 2019 

• Bilaga till Beredning för folkhälsa och demokrati i Skellefteå- och 
Norsjöområdets rapport. Ledamöter 

 
Förslag till beslut under sammanträdet 
 
Nicke Grahn (L), med stöd av Peter Olofsson (S), Harriet Hedlund (S), Betty-Ann 
Nilsson (KD), Carin Hasslow (L), Emma Lindqvist (MP), Hans-Inge Smetana (KD), 
Daniel Johansson (V), Maria Olofsson (C), Nicklas Sandström (M), Kenneth 
Andersson (S), yrkar bifall till förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt förslag till beslut och finner att 
fullmäktige bifaller detsamma. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Rapporten godkänns och överlämnas för beredning till regionstyrelsen samt hälso- 
och sjukvårdsnämnden. 
 
 
 
§ 194 Beredningen för folkhälsa och demokrati i södra Lapplands 

rapport 2019 
 RS 1352- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Fullmäktiges beredningar för folkhälsa och demokrati arbetar med uppdrag 
fastställda i regionplanen. I uppdraget ingår även att öka kunskapen om 
medborgarnas behov av åtgärder och insatser samt att verka för bättre kontakter 
mellan medborgare och förtroendevalda. 
 
Uppdragen för 2019 är följande:  
- Utveckla former för medborgardialog som bidrar till ett ökat medborgarinflytande i 
det hälsofrämjande arbetet inom Region Västerbotten  
- Utreda och föreslå former för dialog med kommuner, samhällsorgan, 
frivilligorganisationer och andra intressenter i folkhälso- och demokratifrågor  
- Utifrån ett medborgarperspektiv belysa hinder och goda exempel på övergångarna 
mellan sjukhusvård och kommunal hemsjukvård 
 
Beredningarna har även möjlighet att redovisa övriga behov som beredningen 
uppmärksammar inom ramen för folkhälsa och demokrati. Uppdragen ska årligen 
redovisas till fullmäktige.    
 
Beredningens rapport redovisar behov hos befolkningen som framkommit genom 
medborgardialog, genom kunskapsinhämtning samt fakta kopplat till fullmäktiges 
uppdrag till beredningen. 
 
Efter fullmäktige överlämnas rapporten till styrelsen eller berörd nämnd för fortsatt 
beredning och förslag till beslut om åtgärder. Styrelsen alternativt nämndernas 
åtgärder behandlas i fullmäktige i april. 
 
Förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Rapporten godkänns och överlämnas för beredning till regionstyrelsen samt hälso- 
och sjukvårdsnämnden. 
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Beslutsunderlag 
 

• Beredningen för folkhälsa och demokrati i södra Lappland. Rapport 2019 
 
Förslag till beslut under sammanträdet 
 
Nicke Grahn (L), med stöd av Peter Olofsson (S), Harriet Hedlund (S), Betty-Ann 
Nilsson (KD), Carin Hasslow (L), Emma Lindqvist (MP), Hans-Inge Smetana (KD), 
Daniel Johansson (V), Maria Olofsson (C), Nicklas Sandström (M), Kenneth 
Andersson (S), yrkar bifall till förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt förslag till beslut och finner att 
fullmäktige bifaller detsamma. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Rapporten godkänns och överlämnas för beredning till regionstyrelsen samt hälso- 
och sjukvårdsnämnden. 
 
 
 
§ 195 Delårsrapport per augusti 2019 
 RS 1113- 2019 
 
Sammanfattning 
Förslag till Region Västerbottens delårsrapport per augusti 2019 har 
upprättats. Rapporten är regionstyrelsens andra uppföljningsrapport för året till 
regionfullmäktige. 
 
Rapporten beskriver resultat och måluppfyllelse för årets andra tertial. 
Delårsrapporten inkluderar uppföljning av de av regionfullmäktige identifierade 
inriktningsmålen och riktade uppdrag samt ett ekonomiskt bokslut och är baserad 
på styrelser och nämnders rapportering. 
 
Den prognosticerade måluppfyllelsen är att ett inriktningsmål kommer att uppfyllas, 
fyra inriktningsmål kommer att uppfyllas delvis och att ett inriktningsmål inte 
kommer uppfyllas vid årets slut. 
 
Prognosen för 2019, efter andra tertialet, är ett negativt resultat på 75 miljoner 
kronor och en bedömning om att regionen inte kommer att uppnå resultatmålet. 
Prognosticerat balanskravsresultat visar ett underskott om 545 miljoner och ska i 
enlighet med kommunallagen återställas inom tre år. 
 
Inför 2019 har verksamheterna planerat åtgärder för drygt 210 miljoner kronor 
främst utifrån att kostnadsnivån varit hög det senaste året. Huvuddelen av 
åtgärderna handlar om att minska personalkostnader både för inhyrd personal och 
egen personal. 
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Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Delårsrapport per augusti 2019 godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Delårsrapport per augusti 2019. Tjänsteskrivelse 
• Region Västerbotten, Delårsrapport per augusti 2019 
• Gemensam måltidsnämnd. Delårsrapport per augusti 2019 
• Kostnämnden. Delårsrapport per augusti 2019 
• Patientnämnden. Delårsrapport per augusti 2019 
• Hälso- och sjukvårdsnämnden. Delårsrapport per augusti 2019 
• Folkhögskolestyrelsen. Delårsrapport per augusti 2019 
• Regionala utvecklingsnämnden. Delårsrapport per augusti 2019 
• Bilaga 3 från Regionstyrelsen 2019-10-15 
• Bilaga 4 från Regionstyrelsen 2019-10-15 
• Bedömning av delårsrapporten per augusti 2019, Region Västerbottens 

revisorer   
  
Överläggning samt förslag till beslut på sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S) tolv anföranden, Nicklas 
Sandström (M) sex anföranden, Ulf Björk (S) fem anföranden, Marianne Normark 
(L) fem anföranden, Carin Hasslow (L) två anföranden, Elin Segerstedt Söderberg 
(M), Petter Nilsson (SD) tre anföranden, LiseLotte Olsson (V), Hans-Inge Smetana 
(KD) två anföranden, Emma Lindqvist (MP) två anföranden, Ewa-May Karlsson (C) 
tre anföranden, Linda Strandberg(SD), Anna-Lena Danielsson (S) tre anföranden, 
Olle Edblom (C) tre anföranden, Rickard Carstedt (S), Jonas Karlberg (V) två 
anföranden, Lars Bäckström (C) och Betty-Ann Nilsson (KD). 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Nicklas Sandström (M), Marianne Normark (L), 
Carin Hasslow (L), Petter Nilsson (SD), LiseLotte Olsson (V), Hans-Inge Smetana 
(KD), Emma Lindqvist (MP), Ewa-May Karlsson (C), Linda Strandberg (SD), Anna-
Lena Danielsson (S), Olle Edblom (C), Rickard Carstedt (S), Jonas Karlberg (V), 
Lars Bäckström (C) och Betty-Ann Nilsson (KD), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens förslag till 
beslut och finner att fullmäktige bifaller detsamma. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Delårsrapport per augusti 2019 godkänns. 
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Särskilt yttrande  
 
Allians för Västerbotten, genom Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), Carin 
Hasslow (L) och Hans-Inge Smetana (KD), har lämnat ett särskilt yttrande i ärendet 
enligt bilaga 11 till protokollet, vilket följande ledamöter ställer sig bakom; 
 
Nicklas Sandström (M), Marianne Normark (L), Carin Hasslow (L), Hans-Inge Smetana 
(KD), Ewa-May Karlsson (C), Olle Edblom (C), Lars Bäckström (C) och Betty-Ann 
Nilsson (KD). 
 
Petter Nilsson (SD) lämnar ett särskilt yttrande enligt bilaga 12 till protokollet. 
 
 
 
§ 196 Budget och verksamhet inom regionstyrelsen. Skrivelse till 

regionfullmätkige 
 RS 899- 2019 
 
Sammanfattning 
Utifrån redovisat resultat i delårsrapport per april överlämnade 
regionstyrelsen den 4 juni 2019, § 139, en skrivelse till regionfullmäktige där 
styrelsen påtalade svårigheter att klara en budget i balans mot det uppdrag 
som nämnden tilldelats av regionfullmäktige. 
Regionfullmäktige beslutade vid sammanträde den 18-19 juni 2019, § 
126 att uppdra åt regionstyrelsen att återrapportera till fullmäktige om 
resultat av vidtagna åtgärder senast i november 2019. 
 
En skrivelse med redogörelse avseende resultat av vidtagna åtgärder har 
upprättats. 
 
Av skrivelsen framgår att det pågående förbättrings- och 
effektiviseringsarbetet ska fortsätta för att långsiktigt påverka den 
ekonomiska situationen i rätt riktning. Förslag till plan för omställning för en 
hållbar ekonomi för regionen har tagits fram, där ett antal av de föreslagna 
åtgärderna berör regionstyrelsens verksamheter. 
 
Vidare framgår det även att då beslut ännu ej fattats med anledning av 
omställning för en hållbar ekonomi, lämnas därför inga specifika förslag till 
ytterligare åtgärder i skrivelsen. Regionstyrelsen emotser däremot vidare 
dialog om översyn av styrelsens uppdrag utifrån de ekonomiska ramar som 
tilldelas styrelsen. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Återrapporten från regionstyrelsen godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Regionstyrelsens återrapportering till fullmäktige 
• Protokollsanteckning från Alliansen från Regionstyrelsens protokoll 2019-

11-05 
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• Protokollsanteckning från Sverigedemokraterna från Regionstyrelsens 
protokoll 2019-11-05 

 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Återrapporten från regionstyrelsen godkänns. 
 
 
 
§ 197 Budget och verksamhet inom hälso- och sjukvårdsnämnden. 

Skrivelse till regionfullmäktige 
 RS 904- 2019 
 
Sammanfattning 
Utifrån redovisat resultat i delårsrapport per april lämnade hälso- och 
sjukvårdsnämnden den 23 maj 2019 in en skrivelse till regionfullmäktige där 
nämnden påtalade svårigheter att klara en budget i balans mot det uppdrag 
som nämnden tilldelats av regionfullmäktige. 
 
Regionfullmäktige beslutade vid sammanträde den 18-19 juni 2019, § 127 
att uppdra åt hälso- och sjukvårdsnämnden att återrapportera till fullmäktige 
om resultat av vidtagna åtgärder senast i november 2019. 
 
En återrapportering till regionfullmäktige med redogörelse avseende resultat 
av vidtagna åtgärder har upprättats. 
 
Av skrivelsen framgår att den ekonomiska situationen i mångt och mycket är 
ett resultat av utveckling under en lång tid och för att komma tillrätta med 
ekonomin och vända trenden är ett omfattande och tidskrävande arbete. 
Åtgärdsplaner har antagits för resterande del av 2019 och en mängd 
aktiviteter pågår. Under andra tertialet ses såväl en lägre budgetavvikelse 
som en lägre kostnadsutveckling för påverkbara poster jämfört med första 
tertialet. Det gör att nämnden bedömer att de vidtagna åtgärder som startat 
under våren börjar att ge effekt. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har vid sammanträde den 3 oktober 2019, § 
137 beslutat att överlämna återrapporten till regionfullmäktige. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Återrapporten från hälso- och sjukvårdsnämnden godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Budget och verksamhet inom Hälso- och sjukvårdsnämnden. 
Tjänsteskrivelse 

• Återrapportering till regionfullmäktige från Hälso- och 
sjukvårdsnämnden avseende resultat av vidtagna åtgärder 

• Protokollsanteckning från Alliansen från Regionstyrelsens protokoll  
2019-11-05 
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Regionfullmäktiges beslut 
 
Återrapporten från hälso- och sjukvårdsnämnden godkänns. 
 
 
 
§ 198 Ändring av budget och skattesats 2020 

RS 1340- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Regionfullmäktige beslutade vid sammanträdet den 16 juni 2019, § 123, om budget 
och skattesats för 2020. Med anledning av att Region Västerbotten från den 1 
januari 2010 är regional kollektivtrafikmyndighet har en skatteväxling skett mellan 
regionen och kommunerna. 
 
Skatteväxlingen från kommunerna till Region Västerbotten genomförs genom att 
kommunerna sänker skatten med 5 öre och regionen höjer skatten med 5 öre. 
Beslut har tagits av samtliga kommun- och regionfullmäktige. Skattesatsen för 2020 
fastställs därmed till 11, 35 kronor per skattekrona vilket är en ökning med 5 öre 
jämfört med 2019 års utdebitering.  
 
Förändringen påverkar resultatbudgeten, verksamhetens nettoram ökar med 37 
miljoner kronor. Med senaste skatteprognos från Sveriges Kommuner och landsting 
(SKL) och med beaktande av delskatteväxlingen av kollektivtrafiken ökar budgeten 
för skatteintäkter med samma belopp.  
 
Budgeterat resultat både exklusive och inklusive finansnetto är samma som beslutet 
som togs av fullmäktige i juni, 186 miljoner konor respektive 74 miljoner kronor.  
 
Förslag till utökning av nämndernas budgetram för 2020 har upprättats.  Ramen till 
regionala utvecklingsnämnden utökas med gemensamma kostnaderna för länets 
kollektivtrafik med 36,7 miljoner kronor och ett särskilt index på 0,3 miljoner kronor. 
Ramen för regionala utvecklingsnämnden fastställs till 336,9 miljoner kronor varav 
ramen till trafiken uppgår till 174,7 miljoner kronor. FoU Välfärds verksamhet och 
nettobudget, 1,1 miljoner kronor, flyttas från hälso- och sjukvårdsnämnden till 
regionstyrelsen.  
 
Från år 2020 särredovisas fullmäktiges budgetram och ingår därmed inte längre i 
styrelsens ram. 
 
Förslag på ny budgetram:  
Nämnd / styrelse                                      Ny budget 
 
Regionstyrelsen                                       3 057 miljoner kronor 
Hälso- och sjukvårdsnämnden                 4 871 miljoner kronor 
Regionala utvecklingsnämnden                  336,9 miljoner kronor 
           
Övriga nämnder/styrelse har oförändrad budgetram 
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Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Verksamhet och budget inom FOU Välfärd överförs till styrelsen, under förutsättning 
att regiondirektören genomför sedvanlig samverkan innan fullmäktiges beslut.  
 
Budgetförändringar godkänns enligt upprättat förslag. 
 
Skattesatsen fastställs till 11,35 per skattekrona för 2020. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Ändrad budget 2020 
• Bilaga 7 från Regionstyrelsens protokoll 2019-10-15 

 
Överläggning samt förslag till beslut på sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S) och Petter Nilsson (SD). 
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut med ändringen 
att beslutssatsen kring FOU Välfärd ska utgå, då samverkan ännu inte är 
genomförd. Detta innebär att inga ramjusteringar görs för hälso- och 
sjukvårdsnämnden och regionstyrelsen avseende FOU Välfärd.   
 
Petter Nilsson (SD) yrkar enligt bilaga 13 i protokollet.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar om fullmäktige kan besluta enligt Peter Olofssons 
ändringsförslag, att beslutssatsen kring FOU Välfärd ska utgå, vilket fullmäktige 
bifaller.  
 
Ordförande ställer därefter regionstyrelsens förslag (utan beslutssats kring FOU) 
mot Petter Nilssons förslag och finner att regionfullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.  
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Budgetförändringar godkänns enligt upprättat förslag med ändringen att ingen 
ramjustering görs för regionstyrelsen samt hälso- och sjukvårdsnämnden avseende 
FOU Välfärd. 
 
Skattesatsen fastställs till 11,35 per skattekrona för 2020. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
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§ 199 Kulturplan 2020-2030 
 RS 1368- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Som underlag för statens bidragsgivning till regional kulturverksamhet ska 
en flerårig kulturplan utarbetas i samverkan med länets kommuner och i 
samråd med länets professionella kulturliv, civilsamhälle och folkrörelser. 
Förslag till kulturplan för perioden 2020-2023 har upprättats. 
Kulturplanen beskriver regionens fem kulturpolitiska mål och prioriterade 
insatsområden. Utöver det beskrivs regionala kulturverksamheter och 
prioriteringar inom respektive verksamhetsområde. Kulturplanen tas fram 
utifrån förordning (2010:2012) om fördelning av vissa statsbidrag till regional 
kulturverksamhet. 
 
Region Västerbottens övergripande kulturpolitiska mål är att alla invånare 
har tillgång till ett regionalt kulturutbud av hög kvalitet och erbjuds likvärdiga 
möjligheter att skapa och utöva kultur, samt har likvärdiga förutsättningar att 
påverka, delta och medverka i samhällslivet. 
 
Regionala utvecklingsnämnden har den 2 oktober 2019, § 212 föreslagit att 
regionfullmäktige beslutar att anta Regional kulturplan 2020-2023. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Regional kulturplan 2020-2023 antas. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Regional utvecklingsförvaltning. Kulturplan 2020 – 2023 
• Yrkande från Sverigedemokraterna från Regionstyrelsen protokoll 2019-11-05  

 
Överläggning samt förslag till beslut på sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S) två anföranden, Nina Björby (S) 
fem anföranden, Petter Nilsson (SD) elva anföranden, Liv Granbom (M) två 
anföranden, Rickard Carstedt (S) fyra anföranden, Anton Bergström (M), Maria 
Lundqvist -Brömster (L), Mahmoud Alturk (S), Zacharias Tjäder (MP) två 
anföranden, Carin Hasslow (L), Hans-Inge Smetana (KD), Olov Nilsson (S) tre 
anföranden, Linda Strandberg (SD), Nicke Grahn (L), Ewa-May Karlsson (C), 
Kenneth Andersson (S), Christina Sjödin (SD), Ahmed Hersi (V) två anföranden, 
Emma Lindqvist (MP), Jens Wennberg (L), Maria Kristoffersson (C), Per-Erik 
Lundmark (S), Carina Sundbom (C) och Daniel Johansson (V). 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Nina Björby (S), Liv Granbom (M), Rickard 
Carstedt (S), Anton Bergström (M), Maria Lundqvist -Brömster (L), Mahmoud Alturk 
(S), Zacharias Tjäder (MP), Carin Hasslow (L), Hans-Inge Smetana (KD), Olov 
Nilsson (S), Nicke Grahn (L), Ewa-May Karlsson (C), Ahmed Hersi (V), Emma 
Lindqvist (MP), Jens Wennberg (L), Maria Kristoffersson (C), Per-Erik Lundmark 
(S), Carina Sundbom (C) och Daniel Johansson (V), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.  
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Petter Nilsson (SD), med stöd av Linda Strandberg (SD) och Christina Sjödin (SD), 
yrkar enligt bilaga 14 i protokollet.  
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till Petter Nilsson ändringsförslag.  
 
Omröstningsresultat 
 
Med 64 ja-röster,5 nej-röster och 2 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 15 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Regional kulturplan 2020-2023 antas. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
 
 
 
§ 200 Region Västerbotten policy 
 RS 1351- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Landstingsfullmäktige beslutade vid sammanträde 27-28 november 2018,  
§ 190 att, med anledning av regionbildningen, uppdra till regionstyrelsen att 
göra en översyn av regionens policydokument. 
 
Regionfullmäktige antog i juni 2019 en ny regionplan för 2020-2023. 
Regionplanen och fullmäktiges policy kompletterar varandra och utgör 
tillsammans fundamentet för den övergripande styrningen inom Region 
Västerbotten. 
 
Förslag till policy har upprättats. Policyn är uppdelat på sju policyområden 
som påverkar alla inom regionen; 
- Kvalitet 
- Säkerhet 
- Miljö 
- Kommunikation 
- Ekonomi och förvaltning 
- Arbetsmiljö 
- Jämställdhet och jämlikhet 
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Region Västerbottens policy ersätter tidigare policys på fullmäktigenivå inom 
de områden som anges ovan. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Region Västerbottens policy fastställs. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Region Västerbottens policy 
• Tjänsteskrivelse Region Västerbottens policy 
• Yrkande från Sverigedemokraterna från Regionstyrelsen protokoll 2019-11-05  

 
Överläggning samt förslag till beslut på sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) fyra anföranden, Peter 
Olofsson (S) två anföranden, Carina Sundbom (C) tre anföranden, Linda 
Strandberg (SD) två anföranden, Emma Lindqvist (MP) två anföranden, Olov 
Nilsson (S), Janeth Lundberg (S) två anföranden och Nina Björby (S). 
 
Petter Nilsson (SD), med stöd av Linda Strandberg (SD), föreslår att avsnittet 
“Jämställdhet och Jämlikhet” bör utgå, då lag redan täcker de väsentliga delarna av 
avsnittet. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Carina Sundbom (C), Olov Nilsson (S) och Janeth 
Lundberg (S), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång; 
 
Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
Nej-röst för bifall till Petter Nilsson ändringsförslag.  
 
Omröstningsresultat 
 
Med 63 ja-röster, 5 nej-röster och 3 frånvarande, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. (Bilaga 16 till protokollet) 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Region Västerbottens policy fastställs. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag. 
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§ 201 Norra sjukvårdsregionförbundets delårsrapport per augusti 2019 
 RS 1354-2019 
 
Sammanfattning 
 
Förbundsdirektionen i Norra sjukvårdsregionförbundet har upprättat 
delårsrapport per 31 augusti 2019 och översänt den till respektive medlem 
för godkännande i fullmäktige. 
 
Av delårsrapporten framgår att periodens resultat visar att intäkterna 
överstiger kostnaderna med 103 000 kronor samt att utfallet jämfört med 
budget avviker positivt med 215 000 kronor. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Norra sjukvårdsregionens delårsrapport per augusti 2019 godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Norra sjukvårdsregionförbundet. Delårsrapport per 31 augusti 2019 
• Norra sjukvårdsregionförbundet. Bedömning av delårsrapporten per 

augusti 2019 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Norra sjukvårdsregionens delårsrapport per augusti 2019 godkänns. 
 
 
 
§ 202 Revidering av förbundsordning för Norra sjukvårdsregion-

förbundet 
 RS 1430- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Förbundsdirektionen för Norra sjukvårdsregionförbundet har den 2 oktober 
2019 beslutat att översända reviderad förbundsordningen till medlemmarna 
för godkännande i respektive fullmäktige. 
 
Ändringarna som är gjorda berör innehållet i ändamålsparagrafen. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Förbundsordningen godkänns. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Revidering av förbundsordning för Norra sjukvårdsregionförbundet 
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Regionfullmäktiges beslut 
 
Förbundsordningen godkänns. 
 
 
 
§ 203 Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandlings delårsrapport 

per juni 2019 
 RS 1349- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandlings förbundsdirektion översänt 
delårsrapport per 30 juni 2019 till medlemmarnas fullmäktige för 
godkännande. 
 
Resultatet för den löpande verksamheten uppgår för det första halvåret -3,4 
miljoner kronor. Skandionkliniken redovisar en negativ avvikelse mot budget 
med 4,4 miljoner kronor, vilket främst beror på lägre fraktionsintäkter. Hotel 
von Kraemer redovisar en positiv avvikelsemot budget med 0,4 miljoner 
kronor. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandlings delårsrapport per 30 juni 
2019 godkänns. 
 
Beslutsunderlag 

 
• Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling. Delårsrapport för 

perioden 1 januari - 30 juni 2019 
• Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandling. Revisorernas 

utlåtande avseende delårsrapport 2019 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Kommunalförbundet Avancerad Strålbehandlings delårsrapport per 30 juni 
2019 godkänns. 
 
 
 
§ 204 Borgensåtagande för AC-Net Internservice AB 
 RS 1425- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbotten är huvudägare av bolaget AC-Net Internservice AB. 
Bolaget har inkommit med förfrågan att huvudägaren mot ersättning ingår en 
solidarisk borgen för bolaget gällande ett lån under 60 månader på totalt 10 
miljoner kronor. 
 
Anledningen till ärendet är att finansmarknaden har justerats och för att 
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erbjudas marknadsmässiga räntor efterfrågar nu bankerna mer säkerhet 
vilket i detta fall är borgensåtagande från huvudägaren. 
 
Investeringen är till för att uppgradera det regionala nätet så bolaget ska 
kunna erbjuda avropande myndigheter till avtalet ”Regional Nät” de tjänster 
dessa efterfrågar. 
 
AC-Net Internservice AB föreslår utifrån bolagsordningen att 
regionfullmäktige ska ställa borgen för AC-Net Internservice AB enligt 
följande riktlinjer: 
 
Investeringens omfång: 10 miljoner kronor 
Investeringens tidsbegränsning: 60 månader 
Borgensavgift: 0.25 % av totala lånebeloppet per år. Avgiften kan erläggas 
som engångssumma om 125 000 skr. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Region Västerbotten ingår borgensåtagande för AC-Net Internservice AB 
enligt föreslagna riktlinjer. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Skrivelse Borgensåtagande för AC Net Internservice AB 
• Beslutsprotokoll Förnyad konkurrensutsättning Routing 
• Beslutsprotokoll Förnyad konkurrensutsättning Våglängd 
• Beslutsprotokoll Förnyad konkurrensutsättning Tekniskt konsultstöd 
• Borgensåtagande AC-Net Internservice AB beslut 

 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Region Västerbotten ingår borgensåtagande för AC-Net Internservice AB 
enligt föreslagna riktlinjer. 
 
 
 
§ 205 Tandvårdstaxor 2020 
 RS 1419- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Förslag till tandvårdstaxa för perioden 15 januari 2020 till och med 14 januari 
2021 har upprättats. Förslaget innebär att taxorna för allmäntandvården 
läggs på samma nivå som de av Tandvårds- och läkemedelsförmånsverkets 
(TLV) fastställda referenspriserna för 2020. 
 
För specialisttandvården föreslås att taxorna nivån ovan referenspris 
bibehålls på samma nivå (plus 10 %) som tidigare. Ett fåtal utvalda åtgärder 
ligger utöver denna nivå, vilket är i enlighet med beslut från föregående år. 
Detta innebär en höjning av tandvårdstaxorna på i medel 1,7 procent för 
allmäntandvård och 2,8 procent för specialisttandvård. 
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Vidare föreslås att taxorna för lokala åtgärder, som inte ingår i det statliga 
tandvårdsstödet, justeras för beräknad kostnadsökning. 
 
Ersättning för munhälsobedömning/utbildning justeras sedan 2017 årligen. 
Ett förslag till ny ersättning har upprättats. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har den 3 oktober 2019, § 143, berett 
ärendet. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Tandvårdstaxa fastställs att gälla för Folktandvården Västerbotten under 
tiden 15 januari 2020 till och med 14 januari 2021. 
Den interna taxan som reglerar åtaganden mellan regioner justeras enligt 
upprättat förslag. Ändringar görs från och med den 15 januari 2020. 
Ersättning för munhälsobedömning justeras 1 januari 2020 enligt upprättat 
förslag. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Tandvårdstaxa 1 januari 2020 - 14 januari 2021 
• Ersättning munhälsobedömning 2020. Prisbilaga 
• Tandvårdstaxa - Interntaxa 15 januari 2020 - 14 januari 2021 

 
Överläggning 
 
Under överläggningen yttrar sig Jonas Karlberg (V). 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Tandvårdstaxa fastställs att gälla för Folktandvården Västerbotten under 
tiden 15 januari 2020 till och med 14 januari 2021. 
 
Den interna taxan som reglerar åtaganden mellan regioner justeras enligt 
upprättat förslag. Ändringar görs från och med den 15 januari 2020. 
 
Ersättning för munhälsobedömning justeras 1 januari 2020 enligt upprättat 
förslag. 
 
 
 
§ 206 Patientavgift vid distansbesök 
 RS 895- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Inom regionen är vissa distansbesök som exempelvis telefonbesök och 
besök via digitala media avgiftsfria. För övriga vårdbesök finns en 
enhetstaxa på 200 kronor, vilket för närvarande även gäller 
internetbehandlingar och telemedicin. 
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Utifrån den förstärkta vårdgarantin är förslaget att digitala vårdbesök 
avgiftsbeläggs, dvs innehållet i vårdbesöket avgör om avgift ska erläggas. 
Det digitala vårdbesöket definieras som en dialog mellan hälso- och 
sjukvårdspersonal och patient, och ska innehålls- och tidsmässigt ersätta 
eller motsvara ett fysiskt besök. Vidare ska kontakten innehålla medicinsk 
bedömning och beslut om vård. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden beslutade den 23 maj 2019, § 65, att föreslå 
regionfullmäktige besluta om att införa en patientavgift på 100 kronor för 
distansbesök. Då ärendet i detta skede endast avsåg telefonbesök lyftes 
ärendet ut, inför regionstyrelsens hantering, för ytterligare beredning. Det 
nya förslaget innefattar nu samtliga former för digitala vårdbesök i öppen 
vård. 
 
Förslaget är att en patientavgift på 100 kronor införs för digitala vårdbesök. 
Patientavgiften ska gälla samtliga digitala vårdbesök i all öppen vård i 
Västerbotten, med följden att även internetbehandlingar (KBT) samt 
telemedicin får en patientavgift på 100 kronor. 
 
Hälso- och sjukvårdsnämnden har den 3 oktober 2019, § 144, föreslagit att 
patientavgift om 100 kr införs för digitala vårdbesök. Beslutet ska därmed ersätta 
hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 2019-05-23 § 65. 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Patientavgift om 100 kr införs för digitala vårdbesök. 
 
Beslutet ersätter hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 23 maj 2019, § 65. 
 
Beslutsunderlag 
 

• Patientavgifter vid distansbesök. Tjänsteskrivelse 
• Patientavgifter vid distansbesök. Hälso- och sjukvårdsnämndens 

förslag till beslut 
 
 
Överläggning och förslag till beslut under sammanträdet 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) och Peter Olofsson (S). 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på återremiss av ärendet för en mer djupgående analys 
av vilka effekter detta kommer att få för arbetet, vilken administrativ tyngd detta 
kommer att medföra.   
 
Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande frågar fullmäktige om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras, och 
finner att regionfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 
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Ordförande frågar därefter om fullmäktige kan besluta enligt regionstyrelsens 
förslag till beslut och finner att fullmäktige bifaller detsamma. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Patientavgift om 100 kr införs för digitala vårdbesök. 
 
Beslutet ersätter hälso- och sjukvårdsnämndens beslut 23 maj 2019, § 65. 
 
 
 
§ 207 Egenavgifter för sjukresor 
 RS 852- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Region Västerbottens egenavgifter för sjukresor fastställdes 2013. Under de 
senaste åren har kostnader för sjukresor ökat och antalet beställda resor 
med dyrare färdsätt (taxi och specialfordon) har ökat bland patienterna i 
länet. 
 
Med anledning av ökade kostnader för sjukresor och att avgiften inte höjts 
enligt index senaste åren föreslås nu en justering av egenavgifter och 
högkostnadsskyddet. 
 
Förslaget innebär följande: 
 
Egenavgiftssystemet ersätts med karensbelopp för sjukresor med buss och 
tåg. 
 
Egenavgift för sjukresa i taxi, egen bil samt utomlänsresor höjs från dagens 
100 kronor till 200 kronor. 
 
Avgiftsfri sjukresa i buss (ej lokaltrafik) och tåg (2:a klass) som överstiger ett 
biljettpris om 70 kronor som höjs årligen enligt KPI index 
 
Högkostnadsskyddet höjs från dagens 1600 kronor till 2400 kronor, vilket 
infaller efter 12 enkelresor 
Resa med egen bil med höjs från dagens 12 kronor per mil till 1,50 kr/km (15 
kronor/mil). 
 
Regionstyrelsens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar: 
 
Egenavgift och ersättningsnivåer för sjukresor fastställs. Regelverk för 
sjukresor uppdateras i enlighet med detta. 
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Beslutsunderlag 
 

• Tjänsteskrivelse förändrade egenavgifter sjukresor  
 
Överläggning och förslag till beslut 
 
Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD) två anföranden, Urban Larsson 
(C) två anföranden, LiseLotte Olsson (V), Peter Olofsson (S), Rickard Carstedt (S) och 
Nicklas Sandström (M). 
 
Petter Nilsson (SD) yrkar på att högkostnadsskyddet ska kvarstå på 1 600 kr istället 
för 2400 kr. 
 
LiseLotte Olsson (V) yrkar på följande tillägg; ”Att en översyn av beslutets effekter 
genomförs och redovisas på regionfullmäktiges sammanträde i november 2020”. 
 
Peter Olofsson (S), med stöd av Rickard Carstedt (S) och Nicklas Sandström (M), 
yrkar bifall till regionstyrelsens förslag samt LiseLotte Olssons tilläggsyrkande. 
 
Beslutsgång 
 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. 
 
Ordförande frågar om LiseLotte Olssons tilläggsyrkande kan bifallas, vilket 
fullmäktige godkänner. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Egenavgift och ersättningsnivåer för sjukresor fastställs. Regelverk för 
sjukresor uppdateras i enlighet med detta. 
 
En översyn av beslutets effekter genomförs och redovisas på regionfullmäktiges 
sammanträde i november 2020. 
 
Reservation 
 
Petter Nilsson (SD), Jimmy Frohm (SD), Christina Sjödin (SD), Linda Strandberg (SD) 
och Katrin Larsson (SD) reserverar sig till förmån för Petter Nilssons förslag.  
 
 
 
§ 208 Valärenden 
 RS 101- 2019 
 
Sammanfattning 
 
Inför fullmäktiges sammanträde har följande avsägelser och valärenden anmälts; 
 
Entlediganden 
 
Ludmila Larsson (S) Skellefteå, har inkommit med en avsägelse av uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige.  
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Oscar Wellman (C) Boliden, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktige. 
 
Inger Stenlund (V) Sorsele, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i patientnämnden. 
 
Tobias Holmström (C) Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland (2016-2019).  
 
Sara-Mari Eriksson (M) Bureå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som nämndeman i förvaltningsrätten (2020-2023). 
 
Robert Boström (C) Norsjö, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ledamot i regionfullmäktige samt beredningen för folkhälsa och demokrati i 
Skellefteå och Norsjö.  
 
Fyllnadsval 
 
Ledamot i Stiftelsen Västerbottens museums samlingar, istället för Margareta 
Carlbäck (L);  
Urban Wikman (L) 
Furuvägen 16 b 
913 35 Holmsund 
 
Ledamot i styrelsen för Västerbottens museum AB, istället för Margareta Carlbäck (L);  
Urban Wikman (L) 
Furuvägen 16 b 
913 35 Holmsund 
 
Ledamot i beredningen för folkhälsa och demokrati i Skellefteå- Norsjö, istället för 
Robert Boström (C); 
Carina Strand (C) 
Skeppargatan 5 lgh 1302 
931 30 Skellefteå 
 
Val 
 
Förvaltningsrätten i Umeå 
(Valperiod 2020-01-01- 2023-12-31) 
 
Nämndemän (1) 
Anthony Sorsa (MP) 
Axtorpsvägen 25 A 
903 37 Umeå  
 
Hovrätten för Övre Norrland  
(Valperiod 2020-01-01- 2023-12-31) 
 
Nämndemän (1) 
Ingrid Modin Söderberg (MP) 
Lummerstigen 22 
903 39 Umeå  
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Valberedningens förslag till beslut 
 
Regionfullmäktige beslutar  
 
Valberedningens förslag till entlediganden, fyllnadsval och val godkänns. 
 
Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart. 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Enligt valberedningens förslag till beslut. 
 
 
 
§ 209 Handlingar för kännedom 
 
Skrivelse från Länsstyrelsen Västerbotten den 29 september 2019 gällande ny 
ersättare i landstingsfullmäktige. Ny ersättare: Anna-Carin Jonsson (KD). 
RS 101:43- 2019 
 
Skrivelse från Region Västerbottens revisorer den 2 augusti 2019 gällande 
Information om beslutade projektplaner för granskningsåret 2019 
HSN 821:1- 2019 
 
Skrivelse från Region Västerbottens revisorer den 2 oktober 2019 gällande 
Information från regionens revisorer om beslutade projektplaner 30 augusti och 27 
september 2019 
HSN 821:4- 2019 
 
Skrivelse från Region Västerbottens revisorer den 30 oktober 2019 gällande 
Information från regionens revisorer om beslutade projektplaner 25 oktober 2019 
HSN 821:5- 2019 
 
Skrivelse från Region Västerbottens revisorer den 2 augusti 2019 gällande 
Information om beslutade projektplaner för granskningsåret 2019 
RS 1105:1- 2019 
 
Skrivelse från Region Västerbottens revisorer den 2 oktober 2019 gällande 
Information om beslutade projektplaner 30 augusti och 27 september 2019 
RS 1105:2- 2019 
 
Skrivelse från Region Västerbottens revisorer den 30 oktober 2019 gällande 
Information från regionens revisorer om beslutade projektplaner 25 oktober 2019 
RS 1105:3- 2019 
 
Regionfullmäktiges beslut 
 
Informationen är delgiven. 
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§ 210 Interpellation nr 58- 2019 från Thommy Bäckström (L). Säkerhet 

avseende materialförsörjning för sjukhusen inom regionen 
RS 1435:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163-2019) har medgett att Thommy Bäckström (L) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen; 
 
”I mitten av oktober 2019 drabbades Region Uppsala och Region Västmanland av 
en katastrofal brist i materialförsörjningen som lamslog den elektiva 
operationsverksamheten under minst en veckas tid. Med anledning av det inträffade 
frågar jag regionstyrelsens ordförande: 
 

• På vilket sätt är det säkerställt att något liknade inte kan inträffa i 
Västerbotten? 

• Har regionen buffertlager av särskilt nödvändigt försörjningsmaterial i 
händelse av uteblivna leveranser från ordinarie materialleverantörer? 

• Har Region Västerbotten på eget initiativ, erbjudit hjälp till Region Uppsala 
eller Region Västmanland i deras bekymmersamma läge under oktober 
månad 2019? 

 
Umeå 2019-10-19 
Thommy Bäckström (L)” 
 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”De berörda regionerna har bytt leverantör av ett mycket stort flöde av material. 
Nyckelfaktorn är en välplanerad in- och utfasningsplan för att inte störningar i 
leveranserna ska kunna uppstå. Orsakerna till materialbristen måste analyseras 
djupare innan det är möjligt att dra ytterligare slutsatser. 
 
Arbetet med att säkerställa buffertlager utgår från de krav som kommer i ramen för 
särskild händelse enligt MSBs (Myndigheten för samhällsskydd och beredskap) 
krav. 
 
Region Västerbotten har en leverantör för medicinskt förbrukningsmaterial och vi 
har normalt 3 veckors lager. Flödet ska alltid vara säkerställt för det vi kallar kritiska 
verksamheter för att upprätthålla akut vårdverksamhet. Med hänsyn till kommande 
lagförslag för MSB kravbild vid särskild händelse (krig) kommer Region 
Västerbotten omvärdera och uppgradera fler av nuvarande 
materialförsörjningsflöden. 
   
I samband med bristerna med materialförsörjning till vissa regioner i landet 
kopplades Region Västerbottens TIB-funktion (tjänsteman i beredskap) på och vi 
har haft löpande nationell dialog om läget och eventuella behov av insatser.” 
 
Sedan, Thommy Bäckström (L) två anföranden, Peter Olofsson (S) två anföranden, 
Elisabeth Forsell (V) och Ulf Björk (S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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§ 211 Interpellation nr 59- 2019 från Andreas Löwenhöök (M). Våld och 

hot mot vårdpersonal  
RS 1441:1- 2019 

 
Regionfullmäktige (§ 163-2019) har medgett att Andreas Löwenhöök (M) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena 
Danielsson (S) med lydelsen; 
 
”De som räddar andras liv ska inte behöva riskera sitt eget. Sjuksköterskor och 
läkare ska inte behöva riskera hot och våld när de hjälper sjuka. Vårdens 
arbetsplatser måste vara säkra och trygga. 
 
Dessvärre ser verkligheten inte ut så. Exempelvis förekommer det hot mot 
akutpersonal vid Skellefteå lasarett till en nivå som gör det till ett återkommande 
samtalsämne vid arbetsplatsens olika möten. Det handlar om verbala hot, 
meddelanden via sociala medier och SMS. Orsakerna varierar, allt från 
förväntningar på vården till direkt kritik mot behandlingen. 
 
Det är oacceptabelt när sköterskor, läkare och andra medarbetare i vården hotas 
eller när deras arbete försvåras. 
 
Moderaterna anser att vårdens medarbetare ska vara trygga och att det ska vara 
säkert att jobba inom hälso- och sjukvården. Mot bakgrund av detta har jag följande 
frågor till Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande, Anna-Lena Danielsson (S): 
 

• Har nämnden en samlad bild över samlad bild över de hot-och-våld-
händelser som inträffar i Region Västerbottens verksamheter? 

• Vilka åtgärder har vidtagits för att se till att sjuksköterskor och läkare inte 
ska utsättas för hot och våld när de utför sina viktiga jobb? 

• Vilka ytterligare åtgärder planeras för att säkra tryggheten i hälso- och 
sjukvården i Västerbotten? 

 
Andreas Löwenhöök 
Moderaterna” 
 
Svaret som ges skriftligt har följande lydelse; 
 
”Det är av stor betydelse att patienter och anhöriga som besöker Region 
Västerbotten känner trygghet och säkerhet och det är lika viktigt att våra 
medarbetare är trygga på sin arbetsplats. Arbetet med att stärka arbetsmiljön är 
ständigt pågående och där ingår att förhindra och förebygga att regionens anställda 
utsätts för hot och våld.  
 
Inom varje verksamhet/enhet finns det handlingsplaner för hot och våld. Planens 
omfattning och innehåll är anpassade efter verksamhetens behov för att säkerställa 
en god förmåga att hantera hot eller våldshändelser. I handlingsplanerna berörs 
frågor som förebyggande åtgärder, säkerhetsrutiner, utbildningsinsatser för 
medarbetare etc. Regionens säkerhetsavdelning stödjer verksamheterna löpande 
med exempelvis utbildning och riskanalyser.  
 
För akutmottagningarna och den pre-hospitala vården inom ambulansen finns en 
samlad bild. Den visar att antal registrerade ärenden om hot om våld från patienter 
och anhöriga långsamt har ökat över tid men också att personalen är bättre på att 

ProSale Signing Referensnummer: 801239



PROTOKOLL 67 (67) 
Sammanträdesdatum 

Regionfullmäktige 2019-11-19--20 

anmäla avvikelser. En positiv del är att i nationella trygghetsundersökningar är 
Västerbottens län bland de tryggaste i Sverige, vilket även påverkar vården i 
regionen positivt. Akutsjukvården har sedan flera år tillbaka återkommande 
utbildningsinsatser för personal i hot och våld. Utbildningen har genomförts i 
samarbete med Polishögskolan och är anpassad för personal som arbetar inne på 
akutmottagning och pre-hospitalt inom ambulansverksamheten. Under 2019/2020 
arrangeras sjukhusgemensamma utbildningsinsatser i Lycksele och Skellefteå för 
olika yrkesgrupper. Utöver detta sker årliga samverkansövningar med polis, 
räddningstjänst och andra samarbetspartners som övar inslag av hotfulla 
situationer.” 

Sedan, Andreas Löwenhöök (M) tre anföranden och Anna-Lena Danielsson (S) två 
anföranden, yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 
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Signatursida
Detta dokument har elektroniskt undertecknats av följande undertecknare:

Namn SOFIA JONSSON

Titel, Organisation Sekreterare, Regionfullmäktige

Datum & Tid 2019-12-02 13:43:21 +01:00

Identifikationstyp Svensk e-legitimation

Identifikations-id _06d6bdf078f2c2412f1f9abd9df7a7d590

Namn Ruth Annika Maria Kristoffersson

Titel, Organisation Justerare, Regionfullmäktige

Datum & Tid 2019-12-02 14:11:13 +01:00

Identifikationstyp Svensk e-legitimation

Identifikations-id _05e1d790985a933801d7e325c26333b9ba

Namn ROGER MARKLUND

Titel, Organisation Ordförande, Regionfullmäktige

Datum & Tid 2019-12-02 14:11:27 +01:00

Identifikationstyp Svensk e-legitimation

Identifikations-id _06865fffd8e763cf70359d95754226e457

Signatursida 1 av 2
ProSale Signing Referensnummer: 801239



Namn Lena Harriet Kristina Hedlund

Titel, Organisation Ordförande, Regionfullmäktige

Datum & Tid 2019-12-02 14:13:33 +01:00

Identifikationstyp Svensk e-legitimation

Identifikations-id _06a995306d9d92453f4299ef00855979a8

Namn Jimmy Andreas From

Titel, Organisation Justerare, Regionfullmäktige

Datum & Tid 2019-12-02 14:25:35 +01:00

Identifikationstyp Svensk e-legitimation

Identifikations-id _080ab4be9b5fff1e957b3a66edd14ce93c

Signatursida 2 av 2
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